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якого депутата, який ламає мікрофон або заважає працювати» (М.Чечетов). 
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ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 

ІНФОРМАЦІЙНЕ УПРАВЛІННЯ 
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С.Пашинський переконаний, що в ситуації, більш коректно було б зовсім скасувати 
обов'язкове додавання біодобавок на нафтопродукти: "Створюється враження, що ця норма 
спочатку була прийнята, щоб завантажити виробників біодобавок та створити попит на їх 
продукцію". 

Александр Бригинец: «Закон о голосовании бездомных поможет 
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Андрій Іллєнко: «Партія регіонів зараз нагадує «Нашу Україну» часів 

Ющенка»  Главком.........................................................................................................17 

"Це великий міф про те, що Партія регіонів – це якийсь моноліт, єдина структура з сильною 
дисципліною. Дисципліна там є, але вона не така, як вони це декларують. Така дисципліна, як 
у нас, в «Свободі», їм навіть не снилася. Але наша дисципліна будується не на тому, що хтось 
когось пресує, а на тому, що у нас ідеологічна партія". 

БЛОГИ 

Павло Розенко: «Безпритульні вже давно мають право голосувати»  glavkom.....25 

А чи не простіше людям, які пишуть і розганяють у ЗМІ всю цю маячну просто відкрити 
законопроект і подивитися, за що проголосувала ВР. Право брати участь у виборах 
Президента безпритульні вже давно мають (п.7 ст. 34 чинного закону про вибори Президента). 

Сергій Каплін: «Марков VS ПР. Кто же поступил "не по понятиям»  lb.ua .........26 

Еще год назад, в своем блоге "Донбасс: что было, что будет, чем сердце успокоится?" - я 
сделал прогноз будущего ПР. Похоже, все происходит точно по мной "прописанному" 
сценарию - развала бело-голубого динозаВРа. Тогда я говорил: спасаясь от неминуемой 
самоликвидации ПР, отдельные игроки будут создавать свои "голубенькие проекты". 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Українські депутати чекають повернення з уряду бюджету 2014  ICTV, Факти ..27 

Бюджет критикують  5 канал, Час новин .....................................................................28 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

3 

Известные комики угощали нардепов таблетками от жадности  Интер, 
Подробности ...................................................................................................................29 

Гість студії - Олег Медуниця, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина"  

ТВі, Сьогодні....................................................................................................................30 

Парламент знову відклав ратифікацію Гаазької конвенції про всиновлення  

ТРК "Украина", События ...............................................................................................35 

ЦВК не скасовуватиме мандат Маркова  Бі-Бі-Сі (Україна) ....................................35 

 

Друковані видання 

До порядку денного третьої сесії пропонують внести 1 527 питань  

"Голос України" 

Верховна Рада не змогла затвердити порядок денний третьої сесії парламенту сьомого 
скликання, оскільки депутати не домовилися, які законопроекти до нього вносити. Затвердили 
лише порядок денний на поточний тиждень — з 17 по 20 вересня. 

Глава парламенту Володимир Рибак запропонував декілька варіантів голосування за 
порядок денний нинішньої сесії. Опозиція вимагала проголосувати за всі законопроекти, 
запропоновані до розгляду, не вилучаючи жодного. Водночас наполягала вилучити з проекту 
порядку денного законопроект про реформування НАК «Нафтогаз України», вбачаючи в ньому 
наміри приватизувати вітчизняну газотранспортну систему. За першу пропозицію — затвердити 
порядок денний в цілому із внесенням усіх законопроектів, які зареєстровані відповідно до 
Регламенту  станом на сьогоднішній день, — проголосували лише 126 депутатів. Другу 
пропозицію — затвердити порядок денний сесії в цілому, але без двох додатків, а додатки 
проголосувати пізніше, після консультацій із депутатськими фракціями та комітетами, — 
підтримали 196 депутатів. Пройшла лише третя пропозиція — затвердити лише порядок денний 
на поточний пленарний тиждень (308 «за»). Тож проект порядку денного сесії ще 
доопрацьовуватимуть та узгоджуватимуть. Загалом до порядку денного третьої сесії 
пропонується внести 1 527 питань. 

У цілому прийнято два урядові законопроекти. Проект закону про внесення змін до 
деяких законів України щодо соціального захисту бездомних осіб передбачає чіткіше визначити 
поняття «безхатченків» та розширити делеговані повноваження органів місцевого 
самоврядування та місцевих органів виконавчої влади в організації та наданні допомоги такій 
категорії осіб. 

Ще один прийнятий в цілому урядовий проект закону — про внесення змін до Закону 
України «Про внесення зміни до статті 59 Закону України «Про використання ядерної енергії та 
радіаційну безпеку» щодо пропуску через митний кордон України та митного оформлення 
радіоактивних матеріалів» — розроблено з метою недопущення втрати контролю за місцем 
знаходження, кількістю та переміщенням радіоактивних матеріалів при здійсненні міжнародних 
перевезень. 

Проектом пропонується статтю 59 Закону України «Про використання ядерної енергії та 
радіаційну безпеку» доповнити нормою щодо здійснення митного оформлення радіоактивних 
матеріалів за умови подання декларантом дозволу на перевезення радіоактивних матеріалів, 
виданого центральним органом державного регулювання ядерної та радіаційної безпеки. Під 
час підготовки до другого читання було уточнено назву законопроекту. Законопроект 
підтримав 321 депутат. 
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Парламентарії прийняли постанову «Про присудження у 2013 році Премії Верховної 
Ради України за внесок молоді у розвиток парламентаризму, місцевого самоврядування» (230 
«за»). Цьогоріч лауреатами парламентської премії стали семеро номінантів. Премію 
присуджено: Олені Гордій — головному юрисконсульту Київського молодіжного центру праці, 
голові наглядової ради Всеукраїнської молодіжної громадської організації «Демократична 
спілка студентів «Студентська платформа»; Анатолію Половинцю — члену правління 
Всеукраїнської молодіжної громадської організації «Молодіжне об’єднання «Всеукраїнська 
спілка молодих підприємців та бізнесменів»; Роману Сергієнку — помічнику-консультанту 
народного депутата України; Ганні Старостенко — депутату Київської міської ради, секретарю 
Постійної комісії Київської міської ради з питань сім’ї, молоді та спорту; Миколі Трипуну — 
секретарю ЦК ЛКСМ України; Роману Хорольському — голові Всеукраїнської громадської 
організації «Фундація молодих лідерів України»; Олександру Чернишову — актору 
Республіканської організації «Кримський академічний російський драматичний театр імені М. 
Горького». 

На початку пленарного засідання Голова Верховної Ради України Володимир Рибак 
повідомив про вихід зі складу фракції Партії регіонів відповідно до Регламенту згідно з 
особисто поданою заявою народного депутата Ігоря Маркова (якого рішенням ВАСУ 
позбавлено депутатського мандата). 

На вимогу опозиції В. Рибак поінформував про відсутніх на пленарному засіданні 
депутатів. У клінічній лікарні «Феофанія», за його даними, перебуває двоє депутатів, однак 
один із них виявився присутнім у сесійній залі, на лікарняному — один, однак він також 
прийшов до парламенту. У відрядженні нині не перебуває ніхто, у відпустці — Таїсія Повалій. 

Глава парламенту також оголосив про створення у Верховній Раді сьомого скликання 
відповідно до Регламенту ще двох нових міжфракційних депутатських об’єднань — «За 
розвиток української авіації», керівником якого обрано народного депутата В’ячеслава 
Богуслаєва, заступником — Євгена Балицького, а також з питань профілактики та боротьби з 
неінфекційними захворюваннями (керівник — Святослав Ханенко). 

В цілому також прийнято проект змін до Закону «Про єдиний державний демографічний 
реєстр та документи, що підтверджують громадянство України, посвідчують особу чи її 
спеціальний статус». На розгляд парламенту було внесено два альтернативні законопроекти 
щодо заміни водійського посвідчення старого зразка (ще з часів СРСР) для громадян 
пенсійного віку. Проект народного депутата Олега Ляшка передбачав, що старі водійські 
посвідчення для пенсіонерів безплатно замінюватимуть на нові, адже за кордоном не визнають 
водійські посвідчення з часів СРСР. А за проектом парламентарія Валентина Ничипоренка старі 
водійські посвідчення пропонувалося замінювати на нові не в обов’язковому порядку, а за 
бажанням. Тобто водійські посвідчення з часів СРСР ще будуть дійсними. Зрештою, депутати 
підтримали за основу та в цілому другий законопроект В. Ничипоренка (314 «за»). 

У першому читанні прийнято законопроект про внесення змін до деяких законодавчих 
актів України щодо захисту прав інвесторів. За цими змінами учасникам господарських 
товариств пропонується надати право подавати до посадових осіб цих товариств позови про 
відшкодування товариству завданих збитків. 

Розглянувши у повторному першому читанні внесений Президентом проект закону «Про 
приєднання України до Конвенції про захист дітей та співробітництво з питань міждержавного 
усиновлення», Верховна Рада відправила цей документ ще раз на доопрацювання для 
підготовки на повторне перше читання. За таке рішення проголосували 309 депутатів. Думки в 
сесійній залі розділилися: деякі депутати наголошували на потребі ратифікувати міжнародну 
конвенцію, а багато виступаючих вважали, що в конвенції не передбачено захист прав 
усиновлених маленьких українців. Представник Президента у парламенті Юрій Мірошниченко 
також підтримав пропозицію відправити законопроект на доопрацювання. На повторне перше 
читання також відправлено законопроект про внесення змін до деяких законів у разі 
приєднання України до цієї міжнародної конвенції... 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=301740 
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Депутаты не терпят лишений  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

О том, что в Партии регионов начали подготовку законопроекта, который усложнит 
процедуру лишения полномочий народных депутатов через суд, сообщил член фракции ПР 
Владислав Лукьянов. "Мы с Николаем Левченко увидели, что можно внести изменение в закон 
"О выборах народных депутатов". Мы предлагаем, чтобы после принятия присяги народным 
депутатом в зале парламента его можно было лишить мандата только по решению Верховной 
рады",— заявил Лукьянов. По его словам, таким образом в ПР хотят прекратить 
"вмешательство судебной системы в деятельность законодательной ветви власти". 

Как известно, 8 февраля Высший административный суд лишил полномочий народных 
депутатов Павла Балогу (округ N71; Закарпатская область) и Александра Домбровского (округ 
N11; Винницкая область) в связи с нарушениями во время избирательной кампании. 12 
сентября аналогичное решение ВАС принял в отношении народного депутата Игоря Маркова 
(округ N133; Одесса). 

Владислав Лукьянов отметил, что законопроект может быть внесен в парламент уже в 
начале октября. "Чтобы эта инициатива была реализована должным образом, мы хотели бы 
получить поддержку всех парламентских фракций",— сказал господин Лукьянов. 

Представители оппозиции, первыми раскритиковавшие решения ВАС, вчера не 
поддержали инициативу ПР. "Этот законопроект — хорошая мина при плохой игре! То, что 
случилось с Балогой, Домбровским и Марковым,— это беспредельное решение ВАС. В законе 
о выборах и так установлен срок в пять дней, в течение которого можно обжаловать 
результаты,— это касается и бездеятельности Центризбиркома! Так что в законодательстве все 
превентивные механизмы уже заложены",— заявил народный депутат Валерий Карпунцов. Он 
напомнил, что ч. 2 ст. 81 Конституции предполагает лишение народного депутата полномочий 
в случае вступления в силу обвинительного приговора в отношении него по согласию 
Верховной рады. "Если есть нарушение, открывается уголовное производство, и если суд 
признает депутата виновным, Рада дает на это согласие 226 голосами! Так что мы не будем 
поддерживать инициативу ПР. Единственное, что поможет в этой ситуации,— смена власти и 
судебной системы",— уверен Карпунцов. 

Во фракции "Батькивщина" также назвали инициативу ПР безосновательной. "Перечень 
оснований, при которых депутат может быть лишен полномочий, указан в Конституции. У суда 
общей юрисдикции и так нет никаких правовых оснований лишать мандата депутатов, которые 
приняли присягу. Если суд нарушает Конституцию, он будет нарушать и закон о выборах и все 
его изменения, которые мы примем",— заявил народный депутат Павел Петренко. 

За исключением народных депутатов, избранных в мажоритарных округах, инициативу 
ПР готовы поддержать только в Компартии, что увеличивает шансы на принятие этого 
законопроекта. "Идея дополнить закон о выборах дополнительной нормой, которая обезопасит 
депутатов,— абсолютно здравая! Судебная система у нас зависима от власти, власть имеет 
возможность переформатировать парламент, так что если такая норма будет закреплена в 
законе, мы поддержим предложение ПР",— сказал народный депутат Александр Голуб. 

http://www.kommersant.ua/doc/2281683 

Народные депутаты позволили бездомным голосовать  

Артем Скоропадский, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Парламент вчера внес изменения в некоторые законы относительно социальной защиты 
бездомных. Согласно изменениям, всех бездомных включат в единый реестр избирателей. Для 
их учета будут созданы специальные центры. Место голосования избирателя, не имеющего 
зарегистрированного места жительства, будет определяться по согласованию с центром учета 
либо социальной службой, в составе которой образовано подразделение для ведения учета 
бездомных, или органом ведения реестра. Включение бездомных избирателей в списки будет 
добровольным. 
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В парламентском комитете по вопросам социальной политики и труда к принятию 
данного закона отнеслись настороженно. "Это очень неоднозначный вопрос. С одной стороны, 
бездомные — граждане Украины, хотя и без прописки, поэтому они должны обладать такими 
же правами, как и все, с другой — этими людьми будет легко манипулировать на выборах. 
Многие из них — асоциальные либо незащищенные граждане, поэтому их можно легко 
подкупить или запугать, заставив голосовать так, как это выгодно власти. Настораживает, что 
все это происходит, по сути, накануне президентской кампании, ведь бездомных в Украине по 
примерным подсчетам около 600-700 тыс. Видимо, такого количества голосов бомжей 
Януковичу и не хватает",— заявил член комитета Андрей Павловский ("Батькивщина"). 

В Комитете избирателей Украины придерживаются схожего мнения. Так, глава КИУ 
Александр Черненко подчеркнул, что принятием данного закона парламент реализовал права 
граждан на участие в выборах. "Вместе с тем указанные цифры равны примерно четырем 
избирательным округам и могут повлиять на результаты выборов, перед которыми бездомных 
избирателей могут финансово стимулировать или оказать на них давление. Но подобное 
возможно лишь в том случае, если все эти люди действительно придут и зарегистрируются, что 
маловероятно. Поэтому нельзя исключать, что их будут регистрировать и голосовать без их 
ведома",— предположил Черненко. 

http://www.kommersant.ua/doc/2281686 

«Казус Маркова»  

Павло Ковальов, «День» 

Ігор Марков офіційно вийшов з фракції Партії регіонів у парламенті. Сталося це вчора. А 
почалося все трохи раніше. Ще тиждень тому не дуже відомий у масштабах України одеський 
депутат-регіонал Ігор Марков раптово став ньюсмейкером тижня. Чи хотів він сам такої слави? 
І що тепер буде з цим народний депутатом, якого, незважаючи на його безапеляційно 
проросійські настрої крайнього спрямування, підтримала українська опозиція й особисто Юлія 
Тимошенко? 

«Коливався разом з лінією партії» 

Позбавлення непомітного в загальній масі «регіоналів» нардепа мандата за 
фальсифікації (згідно з рішенням суду), допущені під час виборчої кампанії, мимоволі змушує 
вітчизняного обивателя придивитися до такого персонажа ближче. Обиватель знає — так 
просто в Україні депутатство не відбирають. Якщо вдарили по своїх   — отже, пішов проти 
Президента, подумає пересічний глядач телевізора й читач ЗМІ. Тепер він обізнаний, що в 
цього одеського депутата із зовнішністю типового «хлопця з 90-х», виявляється, були 
проросійські настрої. І ще він озвучує неприємні факти з внутрішнього життя Партії регіонів. 
Нехай би лише це — але тут з в’язниці на захист Маркова подала голос сама Юлія Тимошенко. 
Вона, ні багато, ні мало, вважає його «молодим перспективним лідером південного сходу». 
Тобто тим, ким він сам себе й хотів вважати. До 2012 року, поки не спробував «чесно» 
«розчинитися» в «регіональній» масі Верховної Ради. 

Не розчинився, не вийшло. Свого часу в Одесі чисельні проросійські аналітики, які 
повірили було в розкручування бренду під назвою «Родина» — такою є назва політсили, яку 
очолює Марков, — звинувачували його в тому, що новоявлений вождь проросійського 
електорату південного сходу, мовляв, обміняв політичні принципи й перспективи великої 
політики на мандат депутата й вирішення своїх бізнес-питань у парламенті. Здавалося, що так 
воно й сталося — Марков був одним з найнепомітніших членів фракції ПР. Голосував, як сам 
зізнається, за вказівкою. Особливої фронди не дозволяв. Отже, не за регулярне дисидентство 
всередині Партії регіонів його засудили — а засудили ж якраз одразу після того, як до ЗМІ 
просочилася інформація про те, що Росія формуватиме пул з вірних їй політиків в Україні, щоб 
ускладнити життя Віктору Януковичу 2015-го. 

Незадовго до цього з’явилася ще одна інформація — мовляв, у Партії регіонів є група 
депутатів, що відверто не бажає підтримувати євроінтеграцію. Імена частини цих народних 
обранців не надто приховували — це Нестор Шуфрич, Олег Царьов, Вадим Колесніченко, 
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називався також Сергій Ківалов, Ярослав Сухой. Тобто всі ті, хто за всі ці роки зробив собі 
кар’єру на гаслах максимального зближення з Росією, входження до «Русского мира» й 
антизахідництві. Начебто проросійськи налаштовані депутати вимагали зустрічі з Президентом 
з приводу євроінтеграції, після чого сліди будь-якої фронди з їхніх публічних заяв зникли. А 
Ігор Марков, якого досі майже не згадували, незважаючи на дуже активну прокремлівсько-
православну позицію, раптом виявився публічно «випоротим». Невже він наважився піти проти 
Віктора Януковича й дійсно уявив себе центром нового об’єднання «регіональних» русофілів? 

Чому Маркова «випороли»? 

У історії з Марковим показовими є кілька аспектів. Передусім Марков — не член ПР, він 
— мажоритарник, що «добровільно» долучився до партії влади. Причому він спочатку мав 
намір голосувати разом з «регіоналами». Але формальне членство в партії не оформив, отже, 
вже не виявив максимальної лояльності до жорсткої ієрархії ПР. Тому пожертвувати ним, з 
формального погляду, легше, ніж будь-яким старим членом партії, хоч би які заяви в розріз з 
коливаннями генеральної лінії такий досвідчений боєць (як той же Нестор Шуфрич, наприклад) 
не виголошував. Важливим є й мажоритарний статус Маркова — депутата-списковика 
позбавити мандата складніше. 

По-друге, в ЗМІ Маркова давно звинувачували в прямій роботі на російські спецслужби, 
за допомогою яких він і став відомим у межах одеського регіону, а 2012-го й «злетів» до 
Верховної Ради. Щоправда, 2012-го все було не так просто — Маркову довелося напружити 
власні фінансові ресурси, й у результаті умовити «регіоналів» затвердити саме його 
пріоритетним кандидатом у 133-му окрузі Одеси. Як говорить сам Марков, та кампанія 
обійшлася йому в мільйон доларів. А ступінь її скандальності не поступалася битвам у інших 
спірних виборчих округах України. Суду виявилося достатнім лише невеликої частини 
компромату, зібраного проти Маркова на тих виборах, щоб позбавити його мандата. Отже, факт 
фальсифікацій мав місце. Але річ навіть не в тому, що на світ Божий витягнули ці факти, про 
які, як то кажуть, «знає вся Одеса». Річ у тім, що в нашому політикумі, й тим паче за наказом з 
самих вершин влади (і Марков говорить про це прямо), позбавляють мандата лише за три речі: 
невиконання обіцянок перед партією (Павло Балога, Олександр Домбровський, перший з яких 
увійшов і тут же вийшов з ПР, а другий до неї так і не вступив, не виконавши неформальні 
домовленості з «регіоналами»), вплив таким чином на високих заступників тих чи інших 
депутатів (знов-таки Балога й Домбровський, через яких намагалися «попередити» Віктора 
Балогу й Петра Порошенка), і найголовніше — за протиріччя й непокору першій особі (сюди 
можна віднести й Сергія Власенка, який «дістав» Януковича, і ось тепер — Ігоря Маркова). 

Тобто Марков явно не зрозумів, що він має не лише голосувати разом з партією, у 
фракції якої він перебуває, а й коливатися разом з генеральною лінією. Показова «прочуханка» 
Маркову доводить, що до найвищих кабінетів надходила деяка інформація, здатна схилити 
жителів цих кабінетів до подібної жорсткої ініціативи. Такими матеріалами могла бути 
перевірена інформація про те, що Марков безпосередньо працює на Росію й дійсно намагається 
створити групу з нардепів-русофілів для кращої презентації ідеї «російського вибору» в 
парламенті. Тобто серйозно, а не прикидаючись. Такі аргументи — а чутки у ВР ходять про те, 
що Марков пропонував деяким колегам по Раді по 30 тис. доларів за вхід до такої неформальної 
групи — могли стати для того, хто приймає рішення», дуже серйозним приводом дати команду 
покарати непокірного. 

Напевно, в досьє вклали й давнє листування політтехнолога Семена Уралова, який 
працював на Маркова, з Віктором Медведчуком, де Уралов відверто закликав ставити на 
Медведчука, збивати групу в парламенті, а Януковича, названого ще й нехорошим словом, 
«загнати в Межигор’я до кенгуру». Таке наша перша особа може вибачити, лише якщо за 
подібними висловлюваннями не стоять конкретні дії, а зараз на кону — зовнішньополітичний 
курс держави, яку деякі товариші (що виявилися не товаришами) наполегливо не хочуть 
сприймати. 

Маркова, судячи з усього, підвело ще й те, що він у парламенті — новачок і хоче 
серйозно пограти у велику політику. Партійною дисципліною він ніколи не «страждав» — ще б 
пак, адже сам є лідером класичної вождистської партії, нехай і малозначимої на українському 
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політичному полі. І тому, судячи з усього, покарати Маркова було вирішено напередодні 
Вільнюського саміту, щоб налякати інших російсько-заклопотаних парламентаріїв, які, 
можливо, теж подумували про початок формування своєї групи в ПР. Тепер найактивніші 
русофіли серед депутатів або взагалі утримуються від коментарів, або починають раптом 
згадувати, що базовим курсом партії прописана все-таки євроінтеграція. І, звісно, навіть 
підтримуючи лідера нереалізованої русофільської фракції, всі потенційні соратники по розуму 
дружно висловлюють незгоду із заявами Маркова про порядки й розцінки в Партії регіонів. 

Слід пам’ятати, на кого робив ставку Марков у своїй політичній діяльності. Він завжди 
спирався на крайніх агітаторів за «Русский мир», таких як православні байкери, скандальні 
телеведучі на кшталт знатного російського шовініста Михайла Леонтьєва, на відомого своєю 
граничною русофілією митрополита Одеського Агафангела та на іншу подібну публіку, що 
цілком копіює набір внутрішньоросійських пропагандистів «істинно-православного Третього 
Риму». Марков надто довго вростав у роль самостійного лідера — й навіть коли влився в лави 
ПР, мабуть, не забував про минулу славу, нехай і на локально одеському рівні. Зрештою, його 
партія зареєстрована як «всеукраїнська». І тут напрошується питання — а може, Марков 
свідомо пішов на загострення конфлікту з ПР? Можливо, він якраз не жертва власного невміння 
прорахувати вигоду від перебування у фракції ПР, а дійсно вирішив «голосно вистрілити», 
посварившись з «регіоналами» й розпочавши кампанію з відвертої презентації «російського 
вибору» у всеукраїнському масштабі — з прицілом на 2015 рік і далі? Судячи із заяви Юлії 
Тимошенко, саме в такій ролі вона бачить тепер Ігоря Маркова. 

А судячи з вчорашньої заяви його самого — це дійсно так. На брифінгу в парламенті він 
заявив, що правляча політична сила ідеологічно змінила виборців Півдня й Сходу, а тому їм 
необхідно запропонувати альтернативний політичний проект. «За мною стоїть поки лише 
Одеса. Але я переконаний, що за нами повстане Південь і Схід України. Уже фактично 
почалося формування нового політичного проекту на південному сході України. Ми 
обов’язково візьмемо участь у президентській кампанії 2015 року», — повідомив Марков. 

«Тест Маркова» для опозиції 

І тут ми підходимо до питання про те, як поводиться в цьому плані опозиція. Схоже, 
вона в розгубленості й не знає, як тепер бути. На адресу влади лунають звинувачення в 
беззаконні, а на адресу одного з найодіозніших русофілів, підігріваючи амбіції останнього, 
лунають слова підтримки. Не колег по ПР, які готові захищати Маркова за незгоди з його 
розкриттям внутрішньої кухні фракції, а непримиренних наших опозиціонерів. Янукович 
перехоплює у них євроінтеграційні гасла й курс, і формально протиставити цьому наразі 
опозиціонери нічого не можуть. Так, вони справедливо роз’яснюють, для чого Януковичу 
потрібен ЄС, але все одно він зараз здійснює їхнє улюблене гасло «геть від Москви», 
вибиваючи «єврогрунт» з-під їхньої риторики. А тут іще й публічно покараний такий русофіл, 
як Марков. Ось тут і спало на думку розумам від нашої опозиції, зокрема й самій Тимошенко, 
зробити Маркова союзником у розгойдуванні режиму Януковича. Може, якщо Марков візьме 
на себе консолідацію русофільського електорату країни, дивись — у Януковича істотно 
поменшає виборців 2015-го, а це допоможе опозиції. Але навіть якщо це й станеться — а 
проросійська політсила рано чи пізно все-таки «вистрілить» в Україні —безпринципність нашої 
опозиції все одно приголомшує. Мовляв, давайте співпрацювати хоч з бісом, аби розхитати 
владу. Мимоволі замислюєшся — а на кого працює в результаті сама лідерка опозиції, за яку 
так часто вступався її партнер по газових переговорах Володимир Путін? 

Якщо ж наша опозиція мислить собі пряму підтримку Маркова як хитрий політичний 
хід, то вона перехитрить сама себе. Згадаймо, що умовні «марковці» — це навіть не Медведчук 
з його компанією афільованих експертів, які розумно розповідають про економічні переваги 
Митного союзу, це чистий, бездомішковий «Русский мир» з ухилом у мракобісне православ’я, 
це заперечення територіальної цілісності України, це теза про «один народ» і одну державу в 
результаті (а навіть не про братські народи), це змичка з найодіознішими теоретиками 
«всесвітньої змови» й інших подібних ідей. І якщо з такими людьми опозиція — нехай і через 
тактичні цілі — хоче дружити і мріє з їхньою допомогою повалити Януковича, то така опозиція 
приречена. 
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Початок великого шляху? 

А Марков, навіть якщо він і переконаний і прямолінійний православно-радянсько-
російський патріот, міг би готувати позов до суду не Європейського, а Басманного. Там би 
йому одразу винесли правильну ухвалу. Але ні — Європою прикритися якось «красивіше». 
Поки немає рішення суду, і зі здаванням мандата можна зволікати й продовжувати — тепер уже 
відкрито, знову здобувши іпостась публічного політика й всеукраїнську трибуну у вигляді 
всюдисущих ЗМІ й ток-шоу — свої русофільські ідеї. Дивись, люди до нього й потягнуться. 
Урешті-решт, комусь же треба займатися тим флангом електорату, що стоїть на протилежному 
боці від «Свободи». Ці формально громадяни України своєї партії не мають. Медведчук якось 
досі їхні серця не завоював. Табачник публічним партійним лідером якось не поривається 
стати. Колесніченко з його блазнюванням і небажанням ділити славу «головного росіянина 
України» теж не підходить. От Росія й шукає серед своїх «друзів», на кого б поставити. І тут 
уже від самого Маркова залежить, який шлях він обере. 

А все-таки добре, що крайнім русофілам у нашій країні нарешті дали по руках. За що 
боролися, на те й напоролися. Не чекали, що вітер може подути в інші вітрила. Цікаве в нас 
політичне життя, що там і казати. От лише загострення ситуації не за горами: напевно, Росія не 
дасть Януковичу ні легко переобратися 2015-го, ні, тим паче, безтурботно правити після цього. 
І, схоже, опозиція наша, вся з себе така проєвропейська, тепер почне шукати допомоги Москви 
для ліквідації режиму Януковича. Ось тут і з’ясується принциповість наших прибічників 
європейського вибору. Але спершу перевіримо принциповість наших русофілів. Їм настав час 
сказати своє слово. Адже — караул! — наш Президент раптом вирішив податися до Європи. 
Саме час починати звідусіль дути в істинно «православні» труби й піднімати на поверхню саму 
муть чорносотенної пропаганди. Битва за Україну виходить на нові рубежі! 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/kazus-markova 

Регионалы придумали, как создать в парламенте стабильное большинство  

Максим Каменев, Журнал «Форбс» (Украина) 

Скоро расстановка сил в парламенте может существенно измениться. Вчера, 17 
сентября, Владимир Макеенко, нардеп от Партии регионов и глава комитета Верховной Рады 
по вопросам регламента, зарегистрировал законопроект, который упрощает создание 
депутатских групп с правами фракций. Текст документа пока официально не обнародован, но в 
коротком комментарии «КоммерсантЪ» Макеенко сообщил, что для создания такой группы 
будет достаточно 15 нардепов. Действующая редакция закона о регламенте Верховной Рады 
устанавливает более высокую планку – в группе должно быть не меньше членов, чем в самой 
малочисленной фракции ВР. Сейчас это – КПУ, куда входят 32 депутата.  

Если парламент поддержит инициативу Макеенко, формировать собственные группы 
смогут не только внефракционные мажоритарщики, но и их коллеги, которые сейчас входят в 
парламентские фракции, но из-за конфликтов с руководством готовы их покинуть. Чем это 
грозит оппозиции и какие бонусы может принести власти? 

Почти фракция 

Со вчерашнего дня в парламенте уже 34 внефракционных депутата – Игорь Марков 
вышел из фракции Партии регионов. Но объединиться у них не выходит. Спикер Владимир 
Рыбак и два его зама – Игорь Калетник и Руслан Кошулинский – по регламенту не могут быть 
членами фракций и групп. Карточку Маркова секретариат парламента может заблокировать 
уже в ближайшее время. 

Большинство из оставшихся 30 человек нередко голосуют с ПР, но поддерживают не все 
законопроекты власти. Меньшинство – с оппозицией. На предыдущей сессии объединить 
внефракционных коллег пытался Игорь Еремеев, но несмотря на то, что благодаря исходу 
членов «Батьківщини» из фракции число его потенциальных союзников выросло на 7 человек, 
депутату удалось завербовать только 8 нардепов.   
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Единственный вопрос, который объединяет всех внефракционных – порог для 
формирования групп должен быть снижен. «Раньше проходной барьер в Верховную Раду был 
3%. В пересчете на депутатские мандаты это где-то 14 человек. Поэтому вполне логично 
позволить таким группам пользоваться теми же правами, что и фракции», – настаивает 
внефракционный Лев Миримский. С ним согласны его внефракционные коллеги Олег Ляшко, 
Сергей Мищенко и Олесь Доний. Последний отмечает, что сейчас внефракционные не могут 
возглавлять комитеты парламента, а их законопроекты включают в повестку пленарных 
заседаний по остаточному принципу. 

Если законопроект Макеенко пройдет, для создания собственной группы Еремееву 
останется заручиться поддержкой всего 6 нардепов. 

Удар в сердце 

Поддержка внефракционных гарантирует регионалам, фракция которых насчитывает 
207 человек, что документ будет принят. Кроме того, ранее Макеенко уверял Forbes, что подаст 
законопроект, после того как поймет, сколько депутатов готовы объединиться. После этого 
документ гарантировано проголосуют. К моменту выхода материала связаться с депутатом не 
удалось. На телефонные звонки он не отвечал. 

Регионалы не скрывают: снизив барьер для создания групп, они рассчитывают получить 
стабильное большинство в парламенте. Замглавы фракции ПР Михаил Чечетов уверен: число 
групп будет расти за счет перебежчиков из оппозиционных фракций. Прежде всего – 
«Батьківщини», покинуть которую, по информации Чечетова, уже в ближайшее время могут 
около 20 нардепов. 

Не комментируя цифры, этот прогноз не опровергают и в оппозиции. По мнению Сергея 
Саса, замглавы фракции «Батьківщина», регионалы могут попытаться «укомплектовать» 
группы не только из числа внефракционных нардепов, но и за счет перебежчиков из 
оппозиционного лагеря. Ведь формально последние не перейдут в ряды идеологических 
оппонентов и к тому же останутся при своих прежних правах.  

Ранее многие члены фракции «Батьківщина» не скрывали недовольства методами 
руководства Арсения Яценюка. Например, об этом открыто заявлял Анатолий Гриценко. В 
партию Тимошенко отказываются вступать и бывшие соратники Яценюка по «Фронту змін» – 
депутаты Владимир Полочанинов, Андрей Павелко, Геннадий Зубко. 

Не торопятся присоединиться к «Батьківщині» и те члены фракции, которые прошли в 
парламент как кандидаты от этой партии в мажоритарных округах – Владимир Арьев, 
Александр Бригинец и другие.  

Один из беспартийных членов фракции, который не упоминался выше, на условиях 
анонимности сообщил Forbes, что может покинуть ее после внесения изменений в регламент. 
«Я не собираюсь выходить один и к кому-то присоединяться, но если из фракции выйдут мои 
единомышленники, мы сможем создать свою группу в парламенте. К власти мы не примкнем, 
останемся в оппозиции», – обещает депутат. 

Об этой опасности знает Яценюк. Forbes писал, что перед началом работы новой сессии 
он предупреждал соратников, что никому не простит предательства. 

Жертвой нового законопроекта может стать и фракция УДАР. Ранее Виталий Кличко 
неоднократно заявлял о давлении на его соратников. Чечетов, в свою очередь, прогнозировал, 
что осенью в УДАРе появятся первые «тушки». 

Если от «Батьківщини» или УДАРа отколется хотя бы одна весомая группа депутатов, 
это существенно отразится на шансах лидеров фракций победить на президентских выборах в 
2015 году. И если для Яценюка потеря 15 нардепов не смертельна (его фракция уменьшится с 
92 до 77 человек), то для Кличко это станет серьезной проблемой (его фракция поредеет на 
треть). 

Меры усмирения 

Если после снижения барьера для формирования групп в парламенте будет создано как 
минимум одно такое объединение, это существенно облегчит жизнь руководству фракции ПР. 
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История рассмотрения в Раде евроинтеграционных законов продемонстрировала – добиться, 
чтобы все регионалы поддержали важные законопроекты, не может даже президент. По этой 
причине власть вынуждена идти на уступки оппозиции.  

Договориться о поддержке важных законов с руководителями одной или нескольких 
депутатских групп главе фракции ПР Александру Ефремову будет проще, чем с лидерами 
оппозиции. Так он убьет сразу двух зайцев – снизит ценность голосов соратников и упрочит 
позиции на переговорах с парламентскими оппонентами. К тому же до конца года в Раде будут 
рассматривать не один десяток важных документов. Кроме евроинтеграционных законов, 
парламент должен будет принять целый ряд финансовых инициатив правительства, и главное – 
закон о бюджете на 2014 год.  

От возможного перехода в новые группы своих депутатов власть себя уже частично 
защитила. Демонстративное лишение мандата Маркова, который признался Forbes, что он 
пытался сформировать группу регионалов, настроенных против евроинтеграции, доказало: с 
отщепенцами в ПР будут бороться жестко. 

http://forbes.ua/nation/1358190-regionaly-pridumali-kak-sozdat-v-parlamente-stabilnoe-
bolshinstvo 

Урятувати рядового кнопкодава  

Журнал "Український тиждень" 

Інформація про те, що в Молдові запроваджено інститут парламентських «комісарів з 
етики» неабияк пожвавила коментаторів від Партії регіонів. «Я особисто за те, щоб у залі були 
пристави двометрового зросту, коса сажень у плечах, які могли б спокійно викинути будь-якого 
депутата, який ламає мікрофон або заважає працювати», – прокоментував відповідну ініціативу 
колег із сусідньої держави «диригент» кнопкодавів від ПР Михайло Чечетов. Утім, насправді 
там такого закону поки що немає, а є лише законопроект про Кодекс етики поведінки народних 
обранців, попередньо схвалений Кабміном. Та й інститут комісара з етики в молдовському 
варіанті мало нагадує парламентського «вишибалу», як його бачать у ПР. Ні, йдеться про 
посадовця, обраного на п’ять років, основне завдання якого – вживати адміністративних (аж 
ніяк не силових) заходів проти недисциплінованих депутатів. 

В Україні це не перша ініціатива такого роду. Можна згадати, що на початку 2004-го 
представник Президента Кучми в парламенті Олександр Задорожний вносив законопроект про 
зміни до законів «Про статус народного депутата України» і «Про державну охорону органів 
державної влади України та посадових осіб» щодо створення Служби парламентських 
приставів у системі УДО (Управління державної охорони), яка в ході пленарного засідання 
вищого законодавчого органу виконувала б вказівки голови Верховної Ради України. Серед 
функцій, якими Задорожний пропонував наділити її представників, було і «примусове 
виведення депутатів із залу». Відтоді ця ідея періодично бродила українським парламентом, 
майже в кожному скликанні реєстрували схожі законопроекти, щоправда, жоден із них не 
проходив через парламент. Зазвичай вони мали допомогти владі «заспокоїти» опозицію. 

Міжнародний досвід існування таких приставів пов’яза-ний із дотриманням порядку в 
сесійній залі, із запобіганням порушенню норм парламентської поведінки та етики. Але в 
українських реаліях цей інститут треба сприймати як додатковий інструмент впливу 
провладних фракцій на опозицію. Для ПР єдиний спосіб приймати результативні рішення у 
Верховній Раді, де вона не має сталої більшості, – це кнопкодавство. Тим часом наполеглива 
боротьба з ним опозиційних партій у нинішньому складі ВР стала знач-ною перешкодою для 
таких намірів біло-блакитних. Нагадаємо також, що ще під час першої сесії парламенту VІІ 
скликання, коли УДАР заблокував трибуну, вимагаючи персонального голосування, спікер 
Володимир Рибак пообіцяв до осені 2013 року ввести в дію систему «Рада-4», яка 
унеможливить натискання кнопки за іншого депутата. Однак, за нашою інформацією, 
керівництво парламенту не планує виконувати цього зобов’язання. 

Тому не виключено, що влада скористається актуалізованою молдовським парламентом 
ідеєю і запровадить схожий інститут у Верховній Раді України. Один із нардепів-регіоналів у 
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приватній розмові підтвердив, що у фракції ПР розглядають варіант заснування інституту 
парламентських приставів. Якщо на попередніх сесіях депутати-опозиціонери намагалися 
конт-ролювати, як голосує провладна фракція, то тепер нова служба була б надійним 
прикриттям для осіб, які голосують трьома-чотирма картками. 

http://tyzhden.ua/Politics/88641 

Почему затаилась оппозиция  

Журнал «Форбс» (Украина) 

Акции протеста и митинги, которые должны были стартовать в сентябре вместе с 
началом нового политического сезона, оппозиционерам пришлось отложить. Вместо этого они 
вместе с Партией регионов проголосовали за евроинтеграционные законопроекты и нашли 
компромисс по выборам в пяти проблемных округах. Хотя еще в конце августа в оппозиции 
были настроены «воинственно». В партии «Батьківщина» обещали с сентября возобновить 
серию акций «Вставай, Україно!» и изменить их формат, в ВО «Свобода» – присоединиться к 
политическим партнерам, а в УДАРе – в октябре начать всеукраинский тур лидера партии 
Виталия Кличко. 

«Необходимость подписания соглашения об ассоциации с ЕС внесла коррективы в 
политические планы оппозиции. До ноября мы сосредоточимся на парламентской работе и 
принятии евроинтеграционных законопроектов», – говорит политтехнолог партии 
«Батьківщина» Олег Медведев, добавляя, что после подписания соглашения об ассоциации 
борьба с властью возобновится. До этого времени никаких громких публичных выступлений не 
планируется, будет проводиться «тихая» работа «в полях». Как это будет выглядеть? 

Пошли в народ 

14 марта в Виннице оппозиция с размахом начала серию акций «Вставай, Україно!», 
которые продлились до 18 мая. Продолжить митинги планировали после сезона отпусков. Но 
теперь в партии Тимошенко думают над сменой формата. 

Главное отличие – новые акции будут проходить не в областных центрах, а в районных. 
«Это даст возможность лучше понять реальные проблемы Украины. Областные центры 
оппозиционеры уже объехали», – добавляет Медведев. 

Начать намерены в конце сентября. Тогда, объясняет заместитель главы партии нардеп 
Сергей Пашинский, завершится объединение «Батьківщини» с «Фронтом змін», партией 
«Реформы и порядок» и частью «Народного руху України». «Акция не предусматривает 
митингов, а требует работы оппозиционных нардепов с избирателями. Мы должны понимать, 
какие проблемы придется решать, после того как придем к власти», – говорит он. 

Арсен Аваков, коллега Пашинского по фракции, уточняет: соратники Тимошенко 
должны ездить по всем 225 округам, которые будут образованы к президентским выборам 2015 
года. «Несколько дней наши депутаты разных уровней будут приезжать на места, проводить 
встречи с людьми, а затем будет общая встреча избирателей с оппозиционными лидерами. Мы 
будем говорить не лозунгами, а учитывать конкретные интересы территорий», – поясняет он. 

«Свобода» и УДАР уточняют даты 

Присоединиться к акциям политических партнеров обещают и в ВО «Свобода». По 
мнению замглавы партии, вице-спикера парламента Руслана Кошулинского, несмотря на 
критику «Вставай, Україно!» в СМИ, такие мероприятия нужны. «Благодаря им мы 
возобновили доверие к политикам, утраченное после Оранжевой революции», – считает 
Кошулинский. 

Встречи с электоратом – важная часть работы ВО «Свобода», за организацию которой 
отвечает один из замов главы фракции Алексей Кайда. За каждой из областей закреплены свои 
депутаты – как мажоритарщики, так и «списочники». Они обязаны знать содержание 
законодательных инициатив и программу партии. «Будут готовить встречи с Олегом 
Тягнибоком и другими. Но сейчас пытаться привлечь людей к участию в уличных акциях – 
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неконструктивно. Они на огородах собирают картошку», – констатирует Кошулинский, не 
называя конкретную дату начала встреч с избирателями. 

Нет пока понимания по датам и формату поездок и в УДАРе. Нардеп Павел Рябикин, 
организовавший для Виталия Кличко тур по Украине во время парламентской кампании, 
говорит, что окончательное решение должно быть принято на текущей неделе. 

Ударовец Павел Розенко добавляет, что предварительно тур Кличко по регионам 
Украины планировался с октября по декабрь 2013 года. Цель – понять, какая стратегия развития 
нужна стране, услышав мнение «снизу». «Это будут непринужденные встречи с лидерами 
мнений в регионах, гражданскими активистами», – прогнозирует он. 

В том, что каждая из оппозиционных сил намерена проводить свои акции по 
отдельности, Медведев не видит ничего плохого: «Мы не сторонники того, чтобы оппозиция 
делала все идентично – вплоть до одинаковых футболок и совместных походов в баню». 

http://forbes.ua/nation/1357906-pochemu-zatailas-oppoziciya 

Інтернет-ЗМІ 

Четыре фракции выступили против снижения количества депутатов для 

создания группы  

Корреспондент.net 

Фракции УДАРа, Батьківщини, Свободы и Компартии выступают против снижения 
минимального порога для создания депутатских групп до 15 депутатов. 

"За это (уменьшение количества депутатов для создания группы) голосовать фракция 
УДАР не будет", - заявил председатель фракции УДАР Виталий Кличко. 

По его словам, путем создания депутатских групп действующая власть "пытается 
разработать механизм для управления тушками". 

Кличко уверен, что такие группы, наделенные полномочиями депутатских фракций, не 
будут самостоятельными, а будут "покорно выполнять" указания фракции Партии регионов. 

Лидер фракции ВО Свобода Олег Тягнибок поддержал Кличко. "Конечно, мы негативно 
относимся к такому законопроекту, поскольку это попытка в очередной раз в Верховной Раде 
формировать определенные подразделения и структуры парламента под себя", - сказал он. 

Тягнибок считает, что такое предложение вносится фракцией Партии регионов для 
решения вопроса с депутатами, вышедшими из оппозиционных фракций и требующих 
определенного влияния. Он также не исключил, что данное предложение связано с желанием 
еще некоторых депутатов выйти из оппозиционных фракций. 

Лидер Свободы добавил, что депутаты в группе могут иметь большее влияние для 
решения собственных вопросов, чем если они является внефракционными и действуют 
единолично. 

Коммунисты также выступили против предложенной инициативы. "Нет, не будем 
голосовать за снижение до 15 депутатов (для создания депутатской группы в Раде)", - заявил 
депутат от КПУ Спиридон Килинкаров. По его мнению, создание депутатских групп, прежде 
всего, выгодно Партии регионов, которая сможет использовать их для достижения своих 
политических целей. 

Ранее депутаты от фракции Батьківщина заявляли о том, что не будут поддерживать 
данный законопроект. 

Напомним, глава регламентного комитета Владимир Макеенко (Партия регионов) 
предложил установить минимальное количество человек для создания группы до 15 депутатов. 

http://korrespondent.net/ukraine/politics/1604640-chetyre-frakcii-vystupili-protiv-snizheniya-
kolichestva-deputatov-dlya-sozdaniya-gruppy 
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Игорь Еремеев: «Надо мотивировать собственников к обновлению НПЗ»  

ЛIГАБiзнесIнформ 

   Игорь Еремеев, один из основателей группы Континииум (владеет, в частности,  сетью 
АЗС WOG и Херсонским НПЗ), став депутатом ВР, отошел от руководства операционной 
деятельностью в бизнесе. Тем не менее, он не скрывал своего знания рынка нефтепродуктов в 
Украине, а также посоветовал правительству как мотивировать собственников к модернизации 
НПЗ 

- Вы, как народный депутат, подали законопроект об отмене добавления биоэтанола в 
бензины.  Кому выгодна эта норма и что даст рынку ее отмена? 

- Я бы иначе сформулировал вопрос: выступает ли Игорь Еремеев против того, чтобы в 
бензин добавляли биоэтанол? И я бы ответил, что нет. Ведь Украина не имеет больших запасов 
нефти, и добавление биоэтанола в какой-то мере смогло бы уменьшить давление импортных 
поставок на внутренний рынок. Но есть другая сторона вопроса. Закон по 5-процентному 
добавлению биоэтанола приняли, и он должен вступить в силу уже через три месяца, а 
техническую и нормативную базу совершенно не подготовили: нет единого регламента, других 
нормативных стандартов в отношении такого бензина. Соответственно, если закон вступит в 
силу, по сути, будут легализованы все "бодяжники", при этом давление на импорт не 
уменьшится. 

Принятый в таком варианте закон лишь увеличит расхищение с предприятий 
компонентов бензина, и это также обеспечит массовый выброс фальсификата на рынок. В 
конечном итоге,  пострадают потребители. Любой законодательный акт надо адаптировать к 
реалиям рынка. Поэтому я предлагаю отменить принятую редакцию закона и подготовить 
новую и доработанную, которая способна будет и уменьшить импорт бензинов, и защитить 
потребителей. 

- Когда качество бензина, дизтоплива украинского производства сможет 

конкурировать с импортным - белорусским, польским, литовским и т.д.? 

- Думаю, до тех пор, пока собственникам отечественных нефтеперерабатывающих 
заводов не станет выгодно вкладывать средства в их реконструкцию. Ведь невозможно при 
нынешнем техническом состоянии предприятий, низкой глубине переработки рассчитывать на 
качественный нефтепродукт. Поэтому государству нужно создавать соответствующие условия, 
чтобы собственники захотели вдохнуть жизнь в НПЗ. 

-О каких условиях идет речь? 

- Например, разрешить ввоз в Украину высокотехнологического оборудования, которое 
у нас не производится, без уплаты или же с отсрочкой уплаты НДС. Для примера, один лишь 
только гидрокрекинг стоит порядка $1 млрд., соответственно НДС -$200 млн. Это сильная 
нагрузка при составлении бизнес плана. Было бы разумным ввести отсрочку выплаты НДС на 
3-5 лет после постройки НПЗ. 

Еще одним способом стимулировать собственников к переоснащению НПЗ, могла бы 
стать передача в залог корпоративных прав под госгарантии, возможно, с долевым участием 
государства. Поверьте, никто против этого не будет выступать. Ведь от того, что завод стоит, 
он не становится дороже. А затраты собственник несет каждый день. Стыдно, когда в 21 веке у 
Украины нет ни одного завода с глубиной переработки 93-96%. 

- Но разве не сможет Лисичанский НПЗ, которой вот-вот запустят, обеспечить 
соответствующую глубину переработки? 

- По моему мнению, этот завод, в лучшем случае, сможет заработать не ранее июня 
следующего года, а то и октября. Ну а что касается глубины переработки, то нынешнее 
техническое состояние НПЗ может позволить ему выпускать нефтепродукты лишь стандарта 
Евро-3 при загрузке 100%. Но это же прошлое столетие. 

- А какова ситуация с Херсонским НПЗ. У вас и ваших партнеров в нынешней ситуации 
нет желания избавиться от этого актива, например, продав государству? 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

15 

- Конечно, никогда не говори никогда. Но нам предприятие необходимо и мы его будем 
развивать. На данный период вопрос только в поиске финансирования. Как я говорил ранее, мы 
сейчас активно ищем партнера-инвестора. 

- А новый собственник Одесского НПЗ, компания ВЕТЭК Сергея Курченко, не выходила 
на вас с предложением купить завод в Херсоне? 

- Нет. Но еще раз повторю, что возможность продажи НПЗ мы сейчас не рассматриваем. 

- Правительство периодически заявляет о намерении повысить пошлины на импортные 
нефтепродукты, мотивируя такую меру необходимостью развивать нефтепереработку в 
Украине. Как, по вашему мнению, государство должно регулировать этот рынок, какова мера 
допустимого вмешательства? 

- Одно могу сказать, буду делать все для того, чтобы не допустить повышения пошлин. 
Не пошлины нужно повышать, а создавать условия для того, чтобы можно было 
реконструировать НПЗ, чтобы обеспечить рынок отечественным бензином. А снять с каждого 
потребителя по $100 для того, чтобы собственники НПЗ зашевелились - это совковый подход. Я 
готов доказать любому, что ни государству, ни потребителю повышение пошлин невыгодно. 

- Трейдеры в Украине используют любой повод для повышения цен на АЗС. Сейчас такой 
повод - угроза новой большой войны на Ближнем Востоке, в Сирии. Существуют ли сейчас 
объективные причины для роста цен? Как избежать резких ценовых колебаний на бензин и 
дизтопливо? 

- Угроза начала войны в Сирии никакого отношения к формированию ценообразования 
на нефтепродукты в Украине не имеет. Но здесь речь идет о биржевых спекуляциях, которые 
приводят к колебаниям цен. К Украине это имеет лишь опосредованное отношение. 

Однако, на нас могут оказывать более существенное влияние факторы, связанные, 
например, с остановкой на ремонт Мозырского НПЗ, поставляющего на украинский рынок 
несколько миллионов тонн нефтепродуктов в год. Это уже не война в Сирии, а конкретная 
ситуация, которая потенциально способна привести к росту дефицита на внутреннем рынке.Что 
же касается роста цен на нефтепродукты, то, по большому счету, потребителю важен не рост, 
или падение, а стабильность. Если же углубиться в процесс реализации, то она снижается и в 
том случае, когда цены резко растут, и в том, когда резко падают. Здесь есть свои законы. 

- Ранее говорилось о том, что сеть WOG может быть продана. Вы отрицали 
возможность продажи. Однако время идет, не изменилось ваше мнение по этому поводу? 

- Чем дальше мы укрупняем и улучшаем нашу сеть, мы становимся более тяжеловесным 
предметом покупки. Можно на пальцах пересчитать те мировые компании, которые могли бы 
потенциально претендовать на роль покупателя. Это: Statoil, Total, Роснефть, Газпромнефть. Но 
ни ранее, ни на данный период никакие переговоры о продаже WOG не велись и не ведутся. 

- На рынке появился новый агрессивно растущий игрок, компания ВЕТЭК. Не 
испытываете ли конкурентного давления со стороны этой компании? 

- Не понимаю, как ВЕТЭК может оказывать давление на WOG. По сути, мы находимся в 
разных рыночных нишах. Они присутствуют на мелко- и крупнооптовом рынке, для WOG же - 
это направление не является приоритетным. Мы участники одного рынка, поэтому 
поддерживаем бизнес-контакты, не более того. 

- Многие бизнесмены идут в политику, чтобы оградить свой бизнес от давления и 
рейдерства. Насколько актуальна сейчас эта проблема для вас? 

- У меня такой проблемы нет. И это точно не мотивация, чтобы идти в политику. 

- Украина близка к подписанию соглашения об ассоциации с ЕС. Не все согласны с тем, 

что это принесет блага для страны. Какая модель экономической интеграции, на ваш взгляд, 
оптимальна для украинского бизнеса? 

- Вопрос не только в стратегическом решении двигаться в сторону Европу, но и в том, 
что Украине это даст в экономическом плане. Став ассоциированным членом ЕС, Украина 
должна  добиваться экономических выгод. Если будут продуманные решения со стороны 
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руководства страны, то, безусловно, наша экономика, бизнес от этого только выиграют, если же 
нет - эффект будет минимальным. 

Ведь вспомните ситуацию со вступлением Украины в ВТО. Мы слишком спешили 
вступить в эту организацию раньше России. Но в итоге Украина пока не получила того 
экономического результата, на который рассчитывала. 

http://liga.net/ 

Парламентарії пропонують дозволити імпортерам продавати бензин без 
біоетанолу  

Новини Дніпропетровська 

Нардепи збираються полегшити життя імпортерам автомобільного палива. У поданому 
членом фракції ПР Олегом Зарубінським проекті пропонується дозволити їм ввозити і 
продавати паливо без біоетанолу. При цьому інші учасники ринку подібної опції не отримають. 

У проекті Олега Зарубінського (ПР), поданому на минулому тижні, пропонується внести 
правки в Закон «Про альтернативні види палива», за яким додавання биоэтанолов стане 
обов'язковим лише для бензинів, які виробляються нафтопереробними заводами на території 
України. 

"У нас щомісяця виробляється 70 тис. т біоетанолу, а для того, щоб забезпечити весь 
продається в Україні бензин цим компонентом, потрібно 250 тис. т в місяць, - пояснив нардеп. - 
Ось нехай нафтопереробні заводи як раз і куплять ці 70 тис. т, а імпортери будуть звільнені". 
Нардеп вважає, що значний ряд автомобілів не можуть застосовувати паливо з біоетанолом, з-за 
чого серйозний обсяг пального з цим компонентом ринку просто не потрібен. 

Видання вказує, що в минулому році парламент в цілому схвалив урядовий законопроект 
Про виробництво та використання моторного палива з вмістом біокомпонентів, за яким 
вводиться норма про обов'язкове додавання біоетанолу в бензин. На 2013 рік визначена лише 
рекомендаційна норма по кількості біоетанолу - не нижче 5%. Але в 2014-2015 роках вона стане 
обов'язковою, а з 2016 року вміст спирту в бензині повинно бути не менше 7%. 

Керівник Укртатнафти Павло Овчаренко називає ініціативу О.Зарубінського 
дискримінуючою виробників нафтопродуктів. "Я не розумію, чому саме українські НПЗ 
повинні виконувати квоту по біоетанолу, в той час як імпортери будуть ввозити звичайний 
бензин. Чому б, навпаки, переробку, яка і так ледве конкурує з пільговим імпортом, не 
звільнити від цієї додаткової обов'язки?" - обурився нафтовик. За його словами, законопроект у 
нинішньому вигляді значно ускладнить роботу заводу, оскільки необхідний розділ на два види 
продукції. Це, в свою чергу, негативно позначиться на логістиці, а також на капітальних та 
операційних витратах. Аналогічні проблеми чекають і нафтобази, АЗС, так як, по суті, два 
різних види палива, яке потрібно буде зберігати і продавати окремо, як зазначили в Галичині 
(Дрогобицький НПЗ). "І знову-таки всі додаткові витрати ляжуть на плечі НПЗ, в той час як 
імпортери будуть і далі заробляти без яких-небудь виробничих витрат", - додали на 
підприємстві. 

Додавання біоетанолу спричинить масу труднощів як у виробників, так і у власників 
авто, розповів аналітик Інституту енергетичних стратегій Юрій Корольчук. Якщо ж змусити 
при цьому саме НПЗ випускати завідомо незатребуваний продукт, це лише ускладнить їх 
ситуацію, вважає експерт. 

У свою чергу, член комітету Верховної Ради з ПЕК Сергій Пашинський переконаний, 
що в ситуації, більш коректно було б зовсім скасувати обов'язкове додавання біодобавок на 
нафтопродукти. "Створюється враження, що ця норма спочатку була прийнята, щоб 
завантажити виробників біодобавок та створити попит на їх продукцію. Тепер же з'ясовується, 
що не всі машини можуть їздити на бензині з біоетанолом, та ще й створюються складності з 
появою двох видів продукції на ринку", - пояснив нардеп. 

http://uanews.dp.ua/economy/2013/09/17/20508.html 
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Александр Бригинец: «Закон о голосовании бездомных поможет 
фальсифицировать выборы»  

Segodnya.ua 

Александр Бригинец заявил, что новый закон, позволяющий бездомным голосовать на 
выборах, увеличит возможность фальсификаций.  

Верховная Рада Украины сегодня приняла новый закон №0869 о социальной защите 
бездомных. Благодаря ему граждане Украины без определенного места жительства смогут 
голосовать на выборах.За законопроект проголосовало 340 депутатов. 

Последствия принятия нового закона прокомментировал Александр Бригинец - депутат 
фракции ВО "Батьківщина".  

По словам депутата власть преследует свои интересы, а новый закон позволит 
фальсифицировать выборы.  

"Я считаю, что главная проблема бездомных людей - возможность получать пенсии и 
льготы. Что касается права голосовать, то с одной стороны принятый закон - имеет позитивный 
характер. Но с другой, он на самом деле предоставляет возможность фальсифицировать 
выборы", - заявил депутат. 

По словам Александра Бригинца оппозиция поддержала принятие закона только 
благодаря его евроинтеграционности, с надеждой на то, что со временем в него можно будет 
внести поправки.  

"Все якобы евроинтеграционные законы, что сейчас принимаются, вылезут боком для 
Украины. Они не столько вредны, сколько недоработаны, такое впечатление, что власть 
специально использует их для своих целей. В данном случае для фальсификации выборов. Если 
проводить параллели, то этот законопроект можно сравнить с первыми мобильными 
телефонами, с которых можно было не только звонить, но и гвозди забивать. Так вот власть 
сейчас забивает гозди при помощи евроинтеграции", - сказал Александр Бригинец.  

Напомним, что согласно новому закону в Украине будет создан специальный центр 
учета людей без зарегистрированного места проживания. 

http://www.segodnya.ua/politics/pnews/Briginec-zayavil-o-somnitelnosti-novogo-zakona-
460946.html 

Андрій Іллєнко: «Партія регіонів зараз нагадує «Нашу Україну» часів Ющенка»  

Главком 

Наймолодший депутат Верховної Ради, представник партії «Свобода» Андрій Іллєнко, 
як не дивно, сьогодні має цілком непогані шанси спробувати себе в якості єдиного кандидата 
від опозиції на посаду мера столиці. В політику нинішній голова київського осередку потрапив 
ще в школі, коли батько, відомий український кінорежисер, познайомив його з Олегом 
Тягнибоком. В парламент прорвався після непростої боротьби із адмінресурсом та могутньою 
Галиною Герегою в одному з київських округів. 

Після виборів депутат не склав руки. Він продовжує активно зустрічатись з людьми, та 
обіцяє контролювати розподіл коштів в парламентському бюджетному комітеті, куди його 
делегувала партія. Та поки що недосвідченим «свободівцям» це не вдається. Винахідлива» 
більшість вправно вигадує все нові способи, як приховати бюджетні оборудки від опозиції. 

Андрію, на відкритті нової сесії в Верховній Раді президент закликав присутніх забути 
«політичні кольори» та працювати разом. Ви згодні з такою пропозицією? На вашу думку, ця 
сесія буде ефективніша в плані законотворчості за попередню? 

Питання в площині виключно політичної пропаганди. Це позиція Партії регіонів 
постійно говорити про якесь там порозуміння, партнерство, пошук компромісів. Але ж ми всі 
прекрасно розуміємо, що це Партія регіонів говорить виключно лицемірно. Їх же не цікавить, 
насправді, ефективно працюючий парламент. Він їм не потрібен. Вони будують країну, в якій 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

18 

роль парламенту буде такою ж, як в Росії чи Білорусі. От що там вирішує парламент? Нічого. 
Вони нівелюють роль парламенту. Всі заклики – це політична риторика, не більше. 

Якщо говорити про реалії. Політичний сезон, що розпочався, в кращому разі реально 
завершиться десь після президентських виборів. Це довгий забіг з мінімальними перервами. 
Найголовніше питання – це президентська виборча кампанія. Питання на найближчі місяці – 
підписання Угоди про асоціацію. Це основні теми на найближчий час. Зрозуміло, що сьогодні 
навколо цього і буде крутитися вся політика. 

Дійти до порозуміння, здається, тепер не виходить навіть в середині Партії регіонів. 
Не просто так Віктор Янукович майже три години «євроінтегрував» в «Зоряному» регіоналів. 
«Інтегрувалися» врешті не всі. Не все так гладко в «регіональному» королівстві? 

Це великий міф про те, що Партія регіонів – це якийсь моноліт, єдина структура з 
сильною дисципліною. Дисципліна там є, але вона не така, як вони це декларують. Така 
дисципліна, як у нас, в «Свободі», їм навіть не снилася. Але наша дисципліна будується не на 
тому, що хтось когось пресує, а на тому, що у нас ідеологічна партія. 

В Партії регіонів є різні клани, угрупування. Чим далі – тим більше воно буде 
розвалюватися. Ніякої ідеології, ніякої мети. Єдина мета – ближче до влади. Там є різні 
економічні інтереси, і вони входять у конфлікт. Ближче до президентських виборів це 
ставатиме видніше. Той факт, що деякі депутати Партії регіонів дозволили собі вже публічні 
демарші, нагадує ситуацію в «Нашій Україні» часів президента Ющенка. Коли в нього теж була 
фракція в парламенті, яка починала розвалюватися. Спочатку частина депутатів була «проти», 
частина «за», потім проти нього були майже всі. 

Але ж ви не сподіваєтеся, що до 2015 року Партія регіонів зникне сама по собі? 

Звичайно, не треба тішити себе ілюзіями, що можна просто сидіти, нічого не робити, а 
воно само розвалиться. Але там є великі суперечності. І вони будуть поглиблюватися. Янукович 
не може бути довго гарантом хоча б видимого нейтралітету між цими різними групами. 

Давайте повернемося до пакету єврозаконів. «Свобода», на відміну від «Батьківщини», 
ніколи не ставила євроінтеграцію в числі пріоритетів. Дивлячись на останні голосування, можна 
сказати, що євроінтеграція для вас – тепер одна з основних засад? 

Це маніпуляція. Наша партія завжди була зорієнтована на європейський 
україноцентризм. «Свобода» на сьогоднішній день має величезну кількість партнерських 
структур в Європі. Ці партії представлені в Європарламенті, в національних парламентах. Це аж 
ніяк не якісь маргінали, це люди, які займають вагоме місце в своїх суспільствах. Тягнибок та 
інші члени нашої партії вільно зустрічаються з послами європейських країн. 

Так Олега Тягнибока, наприклад, не запросили на засідання комітету з закордонних 
справ в Брюсселі. 

Це чергові піар-акції наших опонентів. Тягнибок нещодавно був в Брюсселі на зустрічі з 
Штефаном Фюле. Вони публічно разом виходили до преси. І Штефан Фюле не демонстрував 
небажання спілкуватися з Олегом Тягнибоком. Нас не можуть не сприймати – за нами стоять 
мільйони українських виборців. І хоче хтось чи не хоче, ми є парламентською партією, яка 
впливає на ситуацію в країні. 

Ми завжди казали, що Україна – це частина Європи і європейської цивілізації. Ніколи ми 
не виступали проти Європи. Ми – проєвропейська партія. Перш за все, ми проукраїнська партія. 
Але ключова наша теза в зовнішній політиці: європейський україноцентризм. Ми належимо до 
європейської цивілізації, маємо бути в колі європейських націй, але ми не повинні втратити 
свою ідентичність, а, навпаки, повинні сприяти тому, щоби Європа була місцем, де кожна нація 
мала свою унікальну культуру, і разом вони створювали оцю унікальну європейську 
цивілізацію. 

Але не можна не визнавати того, що в Європі деякі політики ставляться до вашої 
партії, якщо і не з острахом, то, принаймні, з обережністю. 

Щодо того, що в Європі не всі готові нас сприймати. Вибачте, але в Європарламенті 
представлені комуністи, партії, які представляють інтереси сексуальних меншин, радикальні 
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ліві. Чому ми дивуємося, що їм не подобається «Свобода»? Хіба це дивно, що комуністи, які 
теж є в Європарламенті проти «Свободи»? «Свобода» - це антикомуністична партія. Або проти 
нас в Європарламенті виступають депутати, які напряму пов’язані з Партією регіонів, або з 
Кремлем. 

З усіма іншими партіями у нас абсолютно нормальні стосунки. В Європі зараз величезна 
кількість партій в парламентах, а деякі – і в парламентських коаліціях, наприклад, в деяких 
країнах Східної Європи, які мають погляди дуже схожі, а в дечому навіть радикальніші за 
«Свободу». Європейські партії набагато більше акцентують увагу на питанні нелегальної 
міграції. Якщо говорити про питання традиційних цінностей і неприйняття нав’язування оцих 
всіх речей, пов’язаних з антитрадиційними цінностями, то в Європі проти цього виступають не 
тільки націоналісти. Проти цього виступають християнські церкви, правоцентристські, 
консервативні, християнсько-демократичні партії. Антитрадиціоналізм підтримують ліві, 
комуністи, соціал-демократи. Праві - проти цього. Але всі беруть позицію європейських 
комуністів, і кажуть: оце позиція Європи. Це не позиція Європи. Європа має широкий спектр 
політичних поглядів. І там є люди, які мають дуже близьку думку до думки «Свободи». 

Якщо говорити про «традиційні цінності». Законопроект, який має захищати права 
сексуальних меншин, поки відкладений. Але в Євросоюзі чекають на його прийняття. Як будете 
вирішуватися це питання? 

Є чіткий перелік того, що вимагає Європа від України в контексті підписання Угоди про 
асоціацію – це так званий «список Фюле». Там немає навіть натяку про цей законопроект. 
Офіційна Європа цього не вимагає. Але це під шумок, під загальний європейський ентузіазм 
намагаються протягнути певні лобістські середовища і Європи, і України. Всі розповіді про те, 
що нібито це вимагає Європа – це просто маніпуляції. Ми не будемо голосувати за цей закон. 
Він абсолютно не впливає на нашу європерспективу. 

Сьогодні нам говорять про те, що це такий собі критерій європейськості: мовляв, хто за 
нього не готовий голосувати, того в Європі не чекають. Стоп. Але є Литва. Там нещодавно був 
прийнятий закон про заборону пропаганди гомосексуалізму. Литву після цього ніхто не 
викинув з Євросоюзу, ніхто не ввів проти неї санкції, ніхто не лишив її якихось преференцій. В 
Угорщині кілька років тому була прийнята нова Конституція, де було чітко записано, що шлюб 
– це союз чоловіка і жінки. Багато кому в Європі серед лівих партій це не сподобалося. І що? 
Коли вступали до Євросоюзу усі країни, починаючи від Польщі, Литви, Естонії і закінчуючи 
Румунію і Болгарією, ніхто не ставив перед ними умовою прийняття таких законів. Це 
спекуляції. 

Чекайте, але антидискримінаційний закон – це не закон про дозвіл на одностатевий 
шлюб. Він лише гарантує рівні права для громадян, незалежно від їхньої сексуальної орієнтації. 
Що в цьому поганого? 

В українське законодавство, якщо цей закон, не дай Боже, буде проголосований в 
парламенті, буде вводитися поняття «сексуальна орієнтація». Це означатиме, що в 
законодавстві з’явиться перша крапка, від якої потім можна буде розгорнути подальший 
процес. В Західній Європі все теж так починалося: спочатку вводили поняття «сексуальної 
орієнтації», потім - поняття «одностатевий шлюб», всиновлення дітей гомосексуалістами, 
уроки толерантності в школах, де розповідають, як це класно і чудово, а потім - кримінальну 
відповідальність за так звану гомофобію. Цей законопроект – лише перший крок. 

До того ж, якщо людині відмовили у робочому місці, вона може сказати, що її не взяли 
на роботу тільки через сексуальну орієнтацію, її права порушені, і отримає якісь преференції 
від держави. Я розумію, коли преференції отримує жінка з дітьми, ветеран війни, інвалід. Але 
чому преференції має отримувати людина-гомосексуаліст? Це абсурд. У нас в Конституції 
записано, що заборонена дискримінація за будь-якою ознакою. Цього достатньо. Ніхто нікого в 
Україні не переслідує, ніхто ні до кого не лізе в ліжко – це не цікаво. Але це приватні справи, і 
не варто переводити це на публіку, робити з цього піар, йти з цим в школи та на телебачення. 
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Як можете оцінити той факт, що комуністи, з одного боку, без нарікань голосують за 
єврозакони, а, з іншого, намагаються організувати референдум щодо вступу України в Митний 
Союз? Адже ці напрямки взаємовиключні. 

Комуністи завжди були антиукраїнською та антидержавною силою. Комуністи в 
українському парламенті – просто відверта п’ята колона, яка нищить країну. Тому вони і 
піднімають питання про проведення референдуму, ведуть оцю медіа активність щодо 
пропаганди вступу України до Митного Союзу. Комуністична партія має бути просто 
заборонена в Україні. Це та політична сила, яка не має бути представлена в парламенті. 

А щодо того, як вони голосують в Раді. Комуністична партія завжди дуже «творчо» 
підходила до всіх голосувань, дуже непередбачувано. Зазвичай вони виходять з тих 
преференцій, які можуть отримати за оці голосування. 

Вирішення справи Юлії Тимошенко, за вашими відчуттями, дійсно матиме значну вагу в 
контексті можливого підписання Угоди про асоціацію? Заклики в цьому напрямку європейські 
політики досі закидають українській владі, але ці вимоги значно пом’якшилися, чи не так? 

Сьогодні багато точиться розмов про те, що «Свобода» - ледь не основне гальмо 
євроінтеграції. Для чого це робиться? В тому числі для того, щоби прикрити, відвести увагу від 
того, що робить нинішня влада. Вона є основним гальмом євроінтеграції. Вона продовжує 
чинити політичні репресії, знущатися над Конституцією і не проводити вибори – наприклад, в 
Києві, практикувати вибіркове правосуддя і так далі. Але до тих вимог, які ставить Євросоюз, 
треба ставитися з розумінням того, що там не люблять грати в такі політичні ігри, в які любить 
грати Партія регіонів. Європа дійсно ставить питання по Тимошенко. Якщо до листопада воно 
не буде вирішено, можуть бути проблеми. Якщо Янукович через свої особисті причини не 
захоче його вирішувати, тоді під загрозою дійсно може опинитися наша європейська 
перспектива. І тоді в разі такого недоброго для нас розвитку подій Янукович і його партія 
будуть намагатися перекинути увагу, на кого завгодно, тільки не на себе. 

Чи не є, на вашу думку, заява Віктора Януковича про те, що український народ на 
референдумі сам вирішить, куди рухатися країні: в Євросоюз чи в Митний Союз, –заграванням 

із Путіним на фоні торгівельної війни? 

Я не вірю в те, що Янукович є тим політиком, який може відстоювати українські 
національні інтереси. Він захищає свої кланові інтереси, інтереси «Сім’ї», інтереси олігархів, 
які його фінансують. І, мабуть, вже навіть не їх, а особисто свої інтереси. Не треба тішити себе 
ілюзіями. Коли почалася оця атака Росії, від України ніякої адекватної реакції досі не було. 
Абсолютна відсутність будь-якої твердої позиції, поваги до себе. 

Так, вони заявили, що готові до підписання цієї Угоди, все до того йде. Але є певні 
сумніви. Ми вже бачили, як Янукович здавав українські інтереси. Це найбільш проросійській 
президент. Людина, яка мислить державними категоріями, не могла би підписати «харківські 
угоди» за жодних обставин. Такі угоди підписують після програної війни. По суті – це 
капітуляція. 

«Мовний закон» - це теж серйозний удар, в першу чергу, по перспективах створення 
єдиної України, це продовження розколу України на ворогуючі частини… 

До речі, російські експерти, які роблять аналітику в тому числі і для Володимира Путіна, 
визначили, що Росії та російськомовним українцям від цього закону ніякої користі… 

Для нинішньої, «путінської» Росії, Росії з імперськими амбіціями, сам факт існування 
України навіть в такому доволі, будемо говорити відверто, неповноцінному вигляді, як зараз, - 
вже нонсенс. Путін чітко заявив, що найбільша політична катастрофа двадцятого століття – це 
розвал Радянського Союзу. Українська держава – проблема для Росії. Тому, коли там говорять, 
що це не такий хороший закон для Росії, як їм би того хотілося, це пов’язано виключно з тим, 
що Росія би хотіла, що все було так, як, наприклад в часи Валуєвського циркуляру. Щоб взагалі 
заборонили українську мову. Оце був би хороший «мовний» закон з точки розуміння Росії. 

Для нас цей «мовний» закон жахливий з багатьох причин. Він консервує або принаймні 
суттєво сприяє консервації, особливо в південно-східних регіонах, тої русифікаційної політики, 
яка велася в часи Російської імперії і Радянського Союзу. Ті регіони, які були найбільше 
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деукраінізовані в етнічному і мовному відношенні, тепер мають консервацію стану агресивної 
русифікації. Якщо буде одна частина України говорити українською, а інша частина – 
російською, для української держави від цього нічого хорошого не буде. 

Оцініть організацію першого на цій сесії засідання бюджетного комітету. Його 
спочатку скасували, потім перенесли, врешті провели в приміщенні, куди обмежили доступ 
журналістів. Тактика несподіваного скасування та перенесення часу та місця засідань – це 
вже фірмовий стиль комітету? Таке вже траплялось, коли відбувався розподіл коштів на 
мажоритарні округи, наприклад. 

Бюджетний комітет – це той комітет, в якому спеціально була створена ситуація, щоби 
представники провладних партій мали переконливу більшість. Ми розуміємо, чому це 
відбувається. Проблема - це ще і так звані листи-погодження… 

Розкажіть про ці листи і про ініціативу проведення засідань заочно. Влітку певна 
частина рішень навіть була завдяки таким листам ухвалена. Які саме рішення? І чи надходили 
листи вам? 

Через листи було прийнято кілька рішень, які стосувалися зокрема і розподілу фінансів. 
Рішення Кабінету міністрів можна погоджувати тільки рішенням бюджетного комітету. І для 
цього не потрібно рішення Верховної Ради. Бюджетний комітет може погодити Кабміну 
перерозподіл коштів, наприклад, між міністерствами, якісь дотації по регіонах. Коли це ще й 
робиться через лист погодження, то виходить так, що рішення є, але ми його не бачимо. 

Мені листи не надходили. Але надходила пропозиція взяти участь в підписанні листа-
погодження. Я, як і всі опозиційні депутати, відмовився брати в цьому участь. Тому що це 
суперечить регламенту. 

Що вам відомо про законопроект Мінфіну про секвестр бюджету? Депутат Олег 
Канівець вже сказав, що бюджетна та казначейська інформація, що була надана в комітет, 

була невиправдано оптимістичною. По кому вдарить скорочення бюджету? 

Це реалії нашого сьогоднішнього уряду, який діє в інтересах великого капіталу, а не в 
інтересах простих людей. Секвестр бюджету в будь-якому випадку не буде стосуватися якогось 
олігархічного прошарку. Він буде стосуватися виключно людей, які є залежними від бюджету і 
бюджетних ресурсів, тобто найбільш незахищених верств населення. 

Призначена парламентом дата виборів в проблемних округах – 15 грудня – стала 
компромісом між владою та опозицією? 

Влада хотіла робити вибори в останні вихідні року – під ялинку. Ми б то потягнули ці 
вибори – у нас партія дисциплінована. Але було багато аргументів проти. 

Західні країни підуть на канікули, і їм буде не до наших виборів? 

Це перше - європейські спостерігачі на канікулах. Люди хочуть відпочити. Журналісти 
хочуть відпочити на Новий рік. А якщо не буде журналістів, хто ж розповість про 
фальсифікації. Ми вимагали, щоб такого не було, і в принципі цього добились. Все-таки 15 
грудня – ще нормальний час. Бо десь з 25 грудня починається фінал року, і всі займаються 
своїми справами. Це по даті. 

Якщо говорити по самих виборах, то, звісно, будуть йти ті самі кандидати від опозиції, 
які перемогли. Чотири округи – це «Батьківщина», один округ – «Свобода». «Удар» вже заявив, 
що не буде виставляти своїх кандидатів, а буде підтримувати тих, що перемогли. 

Як ви збираєтеся знову захищати результат по 223-му округу в столиці, де минулого 
разу «Свободі» це не вдалось? 

Фальсифікації, звісно, можуть бути. Але ми до виборів готуємося. Ми створюємо в Києві 
виборчий штаб, який буде займатися виборами в 223 окрузі. Готуємося на максимумі наших 
можливостей, будемо робити все для того, щоби перемога була переконливою. Ми вже терті 
калачі: в Києві така була війна. І по моєму окрузі, і по 223-му. Я не хочу хизуватися, але коли 
ми – «Свобода» – чесно перемагаємо, ми премо як танк. Зупинити нас? Ну хай спробують нас 
зупинити. До того ж у нас тепер ще й досвід є, є народні депутати, а тоді ж не було, є більш 
досвідчені активісти, спостерігачі, члени дільничних комісій. Плюс, вся увага тепер 
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сконцентрується на одному окрузі. Я знаю, що будуть технічні кандидати, які будуть 
розповідати, що Левченко – несправжній опозиціонер. Але людям, які дорожать своїм іменем та 
своєї репутацією, я би не радив цим займатися. 

Що зараз з справою про фальсифікації, в яких був звинувачений опонент Левченка 
Віктор Пилипишин? Що кажуть в прокуратурі? 

Ця кримінальна справа футболиться десь між міліцією та прокуратурою. Тягнеться це 
вже десять місяців. Очевидна фальсифікація. Але прокуратура киває на міліцію, міліція – на 
прокуратуру. Пилипишин домовляється, петляє. В нього ж це не єдина кримінальна справа. В 
нього є ще кримінальна справа по замаху на вбивство Віталія Сальникова. Виконавцям там вже 
можливо світить пожиттєве, і, може, вони розкриють ім’я замовника. 

Кажуть, в Адміністрації Януковича вирішили, виборам місцевої влади Києві бути. І не 
виключено, що до кінця цього року. Можете підтвердити? 

На рівні чуток щодня я чую і те, що ви говорите, і протилежну думку. Якщо говорити 
прагматично. Нинішня влада пішла на колосальні рейтингові, іміджеві – в очах і західних 
партнерів, і українських громадян – втрати в контексті не призначення виборів в столиці. 
Жодного вагомого аргументу вони не мають. Їхній аргумент: опозиція не називає єдиного 
кандидата на міську голову, тому вони не голосують за вибори. Ну це смішно. Це теж саме, 
якби Обома сказав: от знаєте, поки Республіканська партія не проведе праймеріз, і не скаже, хто 
буде єдиним кандидатом, президентську виборчу кампанію оголошувати не будемо. Це абсурд. 
Партія регіонів це робить, бо боїться програти вибори. Знає ж, що їх програє. Але вони вже 
пішли на це все. І я дуже сумніваюся, що вони бац – і раптом скажуть: ну а тепер вибори. 
Навіщо тоді все було? Всі ці нелегітимні сесії Київради, неголосування в парламенті… 

Реально єдине, що може змусити їх піти на такий крок, - це масова протестна активність 
киян. Певно ж, буде ще наступна акція під тією ж Київрадою, яка в черговий раз буде 
нелегітимно сесію проводити – в жовтні, наприклад. От прийдуть хоча би тисяч десять – тоді 
питання буде стояти і може бути цілком вирішено. А зараз – я не бачу причин, чому влада має 
піти на поступки. 

Від «Свободи» на виборах стличного мера пророчать вашу кандидатуру. Який у вас 
рейтинг, які останні дані? 

Різні показують рейтинги. Дуже велика різниця. Але всі ці рейтинги – це умовність. Під 
час виборчої кампанії, коли я йшов по мажоритарному округу, мені стільки разів підсовували 
якісь рейтинги. Зазвичай вони разів в п’ять були менші, ніж я набрав в результаті. 

Що стосується позиції «Свободи», то вона дуже проста. «Свобода» в Києві має велику 
підтримку, ця підтримка зростає. Ми маємо потужну київську міську організацію. Очевидно, 
що ми не можемо не заявляти, що у нас є достойні кандидати на будь-які посади, в тому числі 
на посаду київського міського голови. А далі – це предмет політичних домовленостей. Коли 
буде стояти питання про визначення єдиного опозиційного кандидата, а воно постане тоді, коли 
буде розуміння, чи будуть вибори, лідери опозиційних політичних партій домовляться. 
«Свобода» заявить про те, що у нас є свої кандидати, але це не значить, що при певних 
обставинах ми не можемо домовлятися. Спільний результат є важливішим. Але коли нас 
гіпотетично питають, чи є в нас кандидати, то – так, є. 

Ви говорите про велику підтримку «Свободи» в Києві. Рахували, скільки можете взяти 
місць в Київраді? 

Ми можемо претендувати на дуже великі показники, бо наш рейтинг зростає. Сьогодні 
навіть доходить до того, що коли люди борються з якимись рейдерами чи забудовниками, вони 
їм погрожують не викликами міліції чи чимось таким. Вони кажуть: ми на вас «Свободу» 
натравимо. Діє. «Свобода» може претендувати на дуже великий відсоток підтримки на виборах 
в Київраду, на створення однієї з найбільших фракції в міській раді. 

Незалежний журналіст В’ячеслав Піховшек запевняє, що «Свобода» приховує побиття 
своїх активістів на вулицях. Чи дійсно ваших б’ють? І чому ви це приховуєте? 
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Була серія нападів на «свободівців». Це був травень – початок червня. За місяць було 
здійснено близька тридцяти нападів на людей. Переважно це були «свободівці». Але не тільки. 
Ми потім аналізували, чому саме на цих людей були напади, і зрозуміли, що мова йде про якусь 
базу людей, які затримувались міліцією в певний час на націоналістично-політичних акціях. По 
цій базі людей знаходили. Била професійна група. Била кастетами, реально калічила людей. 
Деякі люди перенесли дорогі операції. Були тріщини в черепах, людям ламали щелепи. Це 
серйозні речі. Людей робили інвалідами. 

Ми кричали про це тоді. І по телебаченню, і в Раді, фото показували. Просто є правила 
роботи медіапростору. Напали на депутата – це була би тема. Напали на звичайного активіста – 
ну, напишуть про це. Але ток-шоу про це робити не будуть, кричати не будуть. От інша справа, 
коли в депутата кинули сніжкою. Людей судять за замах на життя на державного діяча. Був 
зроблений скандал на всю Україну. А тут людей калічили – і нічого. 

Ви сказали, що калічила професійна група? Звідки такі відомості? Що саме за група? 

Ми цих людей знайшли. Наша людина бачить, що за ним слідкують. Один раз вже ледь 
не напали – їх злякали в останній момент. Так ми що зробили? Він іде один. А в машині, поруч, 
наші хлопці. Коли до нього стали підходити ці люди, наші хлопці просто їх зупинили. У 
нападників спецобладнання, відеофіксатори. Це не просто хулігани, це професійно озброєна 
група. Я говорив про це з міністром внутрішніх справ, з Генеральним прокурором. Але якщо 
оці люди нападають на людей по міліцейських базах, ми ж розуміємо, звідки ноги ростуть. Тим 
паче, спочатку була оця серія нападів, а зараз почалися кримінальні справи. Зараз будь-яка 
акція – кримінальна справа проти «свободівця». У нас десь десятеро людей активу під 
кримінальними справами, при чому дуже серйозними, по яких вони реально можуть піти в 
тюрму. В Києві «Свободу» пресують дуже сильно. 

Так чому ви не підтвердили одразу побиття Володимира Назаренка, про цю історію 

саме й згадував Піховшек? 

На Володимира Назаренка напали першим – до того ще нічого не було. Треба було 
розібратися, чи це не «битовуха», чи це не випадковість – перед тим, як давати це в пресу. Так, 
я вважаю, що не завжди, коли щось відбувається, треба одразу про це говорити. Ми не та 
партія, яка буде роздувати з мухи слона. Коли повторний напад через два дні був здійснений 
вже на іншу людину, стало зрозуміло, що це тенденція, б’ють реально по політичній ознаці. 

А далі був побитий брат нашого активіста Жені Карася. Брат ніякого відношення до 
політики немає, на акції не ходить, ніде не світиться. Його побили так, що він майже інвалідом 
залишився. Йому розбили череп, його били кастетом по голові. 

Розкажіть, як зараз працюєте в вашому окрузі? 

За дев’ять місяців, від того часу, коли я отримав депутатські повноваження, ми провели 
колосальну роботу в плані налагодження зв’язків з виборцями. Обробили вже сотні звернень, я 
регулярно проводжу зустрічі. Робиться багато роботи проти незаконних забудов по Троєщині, 
по Лісовому масиву, по Кіото, разом з мешканцями знищили незаконну скандальну забудівлю 
по Маяковського 4. Боремося з «розливайками», які незаконно торгують алкоголем, продають 
його дітям, проти знищення зелених зон, вирубки дерев. Там дійсно багато проблем – житлово-
комунальних, транспортних... 

Галину Герегу на окрузі зараз бачите? 

Так багато роботи, що я не фіксую для себе це. 

Старт роботи компанії Shell з видобутку сланцевого газу в Україні фактично даний. 
Ваша соратниця Ірина Сех звернулась з вимогою перевірити законність підписання угоди до 
прокуратури. Є якийсь результат? Ви не погоджуєтесь з думкою міністра енергетики, що 
сланцевий газ звільнить Україну від необхідності в російському газі? 

Одразу скажу, що ми ніколи не виступали проти видобутку сланцевого газу в Україні. 
Ми, навпаки, за те, щоби зміцнювати енергетичну незалежність України для того, щоби 
збільшувати видобуток своїх енергоресурсів і так далі. 
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Але. Угода повинна бути без корупції, щоб там не було ніяких компаній, які отримують 
від цього чорні відкати. Мають запитати місцеву громаду на території, де буде видобуток. Її не 
можна ставити просто перед фактом. Громада має дати згоду і розуміти, що вона від цього 
отримує. Люди мають отримати робочі місця, соціальні гарантії, школи, дороги, дитячі садочки. 
Інакше, вибачте, навіщо їм це? Я розумію, що це загальноукраїнський інтерес. Але хто буде 
опікуватися тим селом чи містечком, де через це будуть екологічні проблеми. Вони мають 
якусь компенсацію за це отримати. Має бути також серйозна екологічна експертиза. 

І ще момент. Має бути вигода держави Україна. Коли ми отримаємо газ, але цей газ ми 
будемо купляти в компанії Shell за ту ціну, яку вона нам назве, то, вибачте, але в чому тут 
вигода України? Ми не проти сланцевого газу. Ми - за. Але ми хочемо, щоб були виконані ці 
умови. 

Як можете прокоментувати запис голови Харківської обласної державної 
адміністрації Михайла Добкіна в своєму Твітері по відношенню до мовознавця Юрія 
Шевельова: «предатель, дезертир, пособник фашистов»? 

Прикро, що в Україні на таких високих державних посадах знаходяться такі невігласи, 
люди просто з відверто антиукраїнським мисленням і маразмом. Це якась хвороба – 
українофобія, ненависть до всього українського. Це просто малоосвічена людина. 

Вважаєте, солістка Національної опери Катерина Абдуллінова теж ненавидить все 
українське? Вона, до речі, добре говорить українською мовою і зараз запевняє, що скрін з її 
Фейсбуку про «бидлячі українські школи» - «доповнений»? 

Це просто смішні відмовки. Людина ненавидить україномовні школи, ображає дітей, що 
навчаються в україномовних школах, але при цьому сама пише російською мовою в жахливому 
стилі, з жахливими граматичними помилками. І що з того, що вона там гарно спілкується 
українською? Табачник теж вміє говорити українською мовою. Це нічого не відміняє. Вона 
просто звичайна малоосвічена баришня з дуже поганими манерами, явно не дуже розумна. Вона 
представляє певний прошарок людей, дуже малий, дуже мало впливовий, але дуже нахабний. Ці 
люди вважають, що якщо вони отак будуть розв’язно себе поводити, відверто допускати 
отакий-от брутал, їм за це нічого не буде. Дуже показово, що людей це обурило, що люди на це 
відреагували дуже жорстко, в тому числі жорстко відреагувало і її начальство. Це урок 
багатьом, хто вважає, що живучи в Україні, можна отак просто взяти і написати чорну 
блювотину про українців в публічний простір. 

Але чи треба було Абдулліну майонезом поливати? 

Ми не використовуємо такі методи. Але це людей обурило, і я розумію, що дійсно могла 
мати місце така реакція. Я не кажу, що це кращий варіант відповіді, але це одна з форм реакції 
людей, яких образили. Немає чому дивуватися. В неї ж ніхто не кидав би майонезом просто так. 
Кинули майонезом після того, як вона вилила бруд на всіх українців. 

Оцініть нове українське віяння – так званий «леніноповал». Кому «завдячувати»? 
«Свободі» в тому числі? Бо ж навіть Кличко колись звертався до партії із проханням не ламати 
пам’ятники радянському вождю. 

В інтерв’ю «Главкому» колишній міністр культури Михайло Кулиняк висловив таку 
думку, що, може, потрібно пам’ятники Леніну звозити, наприклад, в один сквер, а не ламати, 
щоб потім всі, хто мають бажання могли приходити і дивитись. Не згодні? 

Абсолютно нормальне рішення цієї проблеми було в Прибалтиці. Там зробили музей 
радянської окупації. Виділили землю, до речі, далеко не в центрі міста. Звезли туди якусь 
частину тих радянських пам’ятників. Вона там собі стоять, можна прийти подивитись на них як 
на таку дивину, як на певний треш. Квіти їм туди ніхто не носить. Просто музей ганебних 
історичних подій, музей злочинів. 

В Україні цілком можливо так і треба зробити. Тільки ж у нас тут цих пам’ятників 
Леніну понаставляли тисячами. І більшість з них навіть в такому трухлявому стані знаходяться, 
що нікуди перевозити їх не можна. Вони ніякої історичної цінності не мають. Оцей пам’ятник, 
який стоїть в Києві, його можна було б спокійно кудись поставити – в новостворений музей. 
Виділити землю десь на двадцятому кілометрі від міста, поставити туди цього Леніна, Ленінів з 
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інших міст. І туристи навіть їздили б туди, платили би за квиток, аби подивитись на певну 
екзотику. Але на вулицях міст цього не повинно бути. 

А от в Парижі є вулиця Леніна. І там не переймаються цією проблемою. 

В українських містах сотні вулиць названі іменами людей, які були окупантами і 
нищили Україну, робили геноцид проти українців. У нас цілі міста названі іменами кривавих 
катів. У нас є місто Дніпродзержинськ. У нас є місто Кіровоград, назване на честь Кірова, який 
не те, що в тому місті, а й в Україні жодного разу не був. Це абсурд. Це треба перейменовувати. 
Інакше ми себе не поважаємо. Всі країни Східної Європи через це пройшли. А Україна, яка чи 
не найбільше постраждала від цієї мерзоти, досі все це ще має. 

Приїжджають іноземні туристи в Україну. Спочатку проїжджають пам’ятник жертвам 
Голодомору. Їм пояснюють: оце Голодомор, це робили комуністи, Радянська влада, знищили 
вісім мільйонів українців, заморили голодом, штучний геноцид. Проїжджають два квартали, 
питають: а це хто? А це Володимир Ленін, засновник держави, яка вчинила тут геноцид. Як 
нормальна людина на це реагуватиме? 

До площі Леніна в Донецьку «вітер», про який ви говорите, теж дійде? Як скоро? 

Вітер дійде до всіх без винятку Ленінів і інших пам’ятників окупантам в Україні. Рано 
чи пізно. Думаєте, в Донецьку всім подобається Ленін? 

Але там занадто мало бажаючих демонтувати пам’ятник. 

Всі прекрасно розуміють, що це ганебне колоніальне минуле. Треба раз і назавжди з чим 
попрощатися. 

Розкажіть, де депутати від «Свободи» відпочивали цього літа? 

Я не знаю по кожному депутату такої інформації. Багато хто не відпочивав. Більшість 
відпочивала в Україні. Хтось їздив за кордон. 

А ви де були? 

Я не відпочивав. Роботи було багато…  

http://glavcom.ua/articles/14027.html 

Блоги 

Павло Розенко: «Безпритульні вже давно мають право голосувати»  

glavkom 

Із спостережень вчорашнього дня Верховної Ради. Інформаційні хвилі. 

В черговий раз пересвідчуюсь в нефаховості деяких коментаторів (в тому числі 
нардепів) та в небажанні читати закони які ми ж самі ухвалюємо. 

Ось приклад вчорашнього. Заголовок дня: «Рада надала право бездомним голосувати»! Із 
цього будуються різноманітні версії майбутніх фальсифікацій і поширюються конспірологічні 
теорії вселенського заговору. 

А чи не простіше людям які пишуть і розганяють у ЗМІ всю цю маячну просто відкрити 
законопроект і подивитися, за що проголосувала ВР. 

Право брати участь у виборах Президента безпритульні ВЖЕ ДАВНО МАЮТЬ (п.7 
статті 34 чинного закону про вибори Президента). 

Єдину зміну, що ми внесли до цієї статті: слова «Керівник спеціалізованого закладу для 
безпритульних», який веде облік замінили на «Керівник центру обліку, який веде облік». І 
все!!!! Крапка. Це єдина технологічна зміна до закону про вибори Президента. 

http://glavcom.ua/articles/14031.html 
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Сергій Каплін: «Марков VS ПР. Кто же поступил "не по понятиям»  

lb.ua 

Еще год назад, в своем блоге "Донбасс: что было, что будет, чем сердце успокоится?" - я 
сделал прогноз будущего ПР. Похоже, все происходит точно по мной "прописанному" 
сценарию - развала бело-голубого динозаВРа. 

Тогда я говорил: спасаясь от неминуемой самоликвидации ПР, отдельные игроки будут 
создавать свои "голубенькие проекты", разбирая большую пророссийскую и антипомаранчевую 
платформу на ниши. Демарш Маркова неестественный: туда, - в пропасть новых политических 
перспектив, его толкнула "бюрократия понятий" Януковича и его команды, извините его 
"политических рабов". 

Именно политическое рабство в ПР станет причиной внутренней классовой борьбы 
"хозяев партии" и "ее рабов". Вторые - это, в первую очередь, массовка без которой не может 
быть фракции и партии в принципе, во-вторых, - руки и ноги в нужные моменты возле 
трибуны, в третьих - какие ни какие дисциплинированные плательщики партийного оброка. 

Семья все меньше нуждается в деньгах, коррупция с каждым новым законом все более 
централизируется в ее руках. Таким образом, разоружают тех, кто вчера еще "решал вопросы", 
гордо и бессменно, из пятилетки в пятилетку, неся партийное и депутатское знамя. Режим 
регионов превратил своих депутатов в мясо. Я аплодирую Ахметову, который, понимая 
"концовку" ПР просто отказался от участия в этой необратимой и вынужденной политической 
эвтаназии. 

Кто нарушил понятия? Неправ и Марков и Янукович. Первый, в принципе, не политик. 
Он никогда бы не выиграл выборы "без увесистого бюджета". Причина простая - он всего лишь 
продукт дикой и неестественной трансформации бизнесмена средней руки в депутата. 
Регионалы это понимают и поэтому не боятся "политического возмездия". Какое-то время 
Марковым попользуется кто-то со стороны: по своему оппозиция, по своему Москва. В итоге - 
об этом политике забудут уже через месяц, совсем забудут через полгода. 

Из ситуации, в которой оказался Марков, есть уникальный выход в лидеры новой "бело-
голубой пророссийской оппозиции". Посмотрите, через несколько лет в нашей стране останется 
две-три партии, самые крупные - "откровенно проевропейская" и "откровенно пророссийская". 
Такая двупартийность (!) и двухвекторность, а еще политическая структура общества, 
основанная на геополитических приоритетах опасна и разрушительна для нашей страны. 

Лишь мудрый новый лидер нации может вылечить Украину от этой болезни 
"политического двуличия". Но эта игра - не уровень Маркова. В Украине нет свободного и 
безработного политика, который может возглавить уже сформированную и активную новую 
пророссийскую силу. Поэтому проект Медведчука мертвый и безликий. Все эти инициативы 
поражены жуткой политической онкологией безличия. 

Янукович не прав, потому что нарушил "бюрократические и другие понятия ПР". Он 
политик который давно не имеет "живого рейтинга", а антирейтинг ПР давно похоронил 
перспективы и будущее партии. Единственное на чем держится ПР и ПРезидент , за счет чего 
выживает в схватке с растущей оппозицией, - это ее полевые командиры: Марковы, Царевы, 
Шуфричи и тд. Еще губернаторы, мэры, региональные лидеры. Проевропейская позиция 
Президента и способ посредством которого он ее навязал регионалам "опустила" всех 
регионалов перед своими избирателями на всем юго-востоке. Донбасс не простит им ложь и 
предательство. Все, ПР - ноль. 

Многих регионалов я знаю лично. Временами их жаль, судьба распорядилась так, что 
как политики или бизнесмены они родились с камнем и веревкой на шее, который точно 
погубит их жизнь, бизнес и будущее их семей. Пройдет совсем немного времени и Марков 
скажет судьбе "спасибо" за это помилование от очевидной политической, а может и физической 
гибели. 

Почему? Все просто. Десятки миллионов избирателей "казнят" следующего победителя 
если он не сделает этого с теми, кто, по мнению избирателей, коллективно насиловал всю 
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страну - поколение за поколением. Поэтому, обязательная программа для нового лидера это 
своеобразная расправа, дальше экономика и тд. 

Вы мне скажите: через пару лет мы будем в Европе и все пророссийские силы канут в 
лету. Да, будем, но украинцы всю свою историю будут помнить и говорить об Иване, за 
которого Украина "не вышла". Такова наша историческая и политическая судьба. Это значит, 
что мы обязаны быть предельно требовательны к своему новому лидеру: он должен суметь 
невозможное, изменяя страну, превращая ее в сверхдержаву, держать руку на пульсе сразу двух 
берегов - левого и правого. Вот так. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/227268_markov_vs_pr_postupil_ne.html 

Телебачення і радіомовлення 

Українські депутати чекають повернення з уряду бюджету 2014  

ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Українські депутати чекають повернення з уряду бюджету 
2014, який напередодні терміново забрали на доопрацювання. І хоч його ще не оприлюднили, 
опозиція вже заявляє про дірки у документі у 45 мільярдів гривень. А щоб вилікувати окремих 
не чесних депутатів та відкрити їм очі і на народні проблеми, під стіни Ради прийшли 
сатирично-демократична партія, зі специфічними медикаментами. 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Рада хронічно хвора. У парламенті епідемія 
брехні, лицемірства та казнокрадства. Обранців взялася лікувати комік-трупа "Маски», котра 
оформилась у сатирично-демократичну партію України. Але до Ради коміків міліція не пустила. 

Борис БАРСЬКИЙ, народний артист України : «Пожалуйста, это же для нормальных 
людей. Я это могу продемонстрировать. Это вреда не принесет». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Депутатам рекомендували мазь 
«Казнокрадин форте», аби гроші до рук не липли. А рівень сумління має підвищити «Совістін» 
та «Неподкупін». Крім того «швидка політична допомога» була укомплектована 
«Налогоплатином», який стимулює бажання заплатити податки і жити чесно. Депутати від 
лікування відмовилися. Навіть покращити зір не захотіли. 

Григорій ДЕЛІЄВ, лідер СДПУ «Мир глазами народа, глазные капли. Очень полезная 
вещь. Люди начинают видеть глазами народа» 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Очі в урядовців розплющилися і без ліків. 
Учора вони не встигли внести до Ради бюджет - 2014 як одразу його відкликали. Реальності 
злякалися, - впевнена опозиція. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО «Батьківщина": " «Коли вони прислали і самі 
прочитали, що написали , то перелякались, і швидко, щоб опозиція не розкритикувала жорстко, 
його забрали з парламенту» 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: У бюджеті бракує сорока п’яти мільярдів 
гривень - підрахував Арсеній Яценюк. Про дефіцит заговорили й регіонали. Вони 
запропонували економити. 

Сергій ТІГІПКО, народний депутат України, фракція Партії регіонів: «Скоротити всі 
витрати, які ми можемо скорочувати. У першу чергу, самої Верховної ради, Кабінету міністрів, 
усіх міністерств, Адміністрації Президента». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Сьогодні в регіоналів втрата. З фракції 
вийшов Ігор Марков і почав приміряти імідж опозиціонера. 

Ігор МАРКОВ, народний депутат України: "«И слово «режим» использовал. Точно! 
Точно! Но сначала мы об этом говорили со своими товарищами. Пришло время - мы стали 
говорить об этом публично». 
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Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Ігор Марков заявив, що ходитиме до ради 
допоки не заблокують його картку. Суд позбавив його мандата. Тепер його доля в руках ЦВК 

Володимир МАКЕЄНКО, голова комітету Верховної Ради з питань регламенту: «Ми 
чекаємо рішення Центральної виборчої комісії що стосується подальших дій щодо народного 
депутата Маркова у Верховній Раді, тобто чи заблокувати картку, чи заблоковувати карточку». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Поки ЦВК думає, Ігор Марков уже надумав 
створити політичний проект і братиме участь у президентській кампанії. Про методи політичної 
боротьби Ігоря Маркова добре відомо. Попри опозиційну риторику в опозиції не вважають екс-
регіонала своїм. 

Едуард ГУРВІЦ, народний депутат України, фракція партії «Удар»: «Он в оппозиции к 
любому, кто мешает творить его темные дела» 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Коміки переодягнені на медиків вважають, 
що парламент - розплідник хвороб, і вони взяли його на карантин, аби хвороби не 
поширювалися. 

Бюджет критикують  

5 канал, Час новин 

Андрій ЖИГУЛІН, ведучий: Опозиція чекає на бюджет-2014 не раніше ніж на Новий Рік 
– заявив лідер фракції "Батьківщина", Арсеній Яценюк. Чимало претензій у нього і до 
нинішнього кошторису. Так, у бюджеті нинішнього року бракує 45 мільярдів гривень для 
фінансування обов'язкових статей головного кошторису країни. На думку опозиціонера, уряд 
намагається приховати нестачу коштів і не знає параметрів бюджету ще й на наступний рік. 
Тому подав проект документа в парламент лише на кілька годин і одразу забрав його на 
доопрацювання. Натомість у більшості кажуть – до нового бюджету чималі претензії мають як 
окремі депутати, так і комітети. Коли уряд подасть оновлений документ до Верховної Ради – 
поки що невідомо. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Як може працювати уряд, який не те, 
що не подав програму дій уряду, який спромігся внести Закон "Про Державний бюджет" рівно 
на декілька годин до парламенту, або швидко як нашкодивши дешеві професіонали прибігти до 
парламенту і відібрати цей законопроект". 

Свій перший прихід до Верховної Ради здійснили гумористи "Маски-Шоу" 

Кореспондент: Свій перший прихід до Верховної Ради здійснили гумористи "Маски-
Шоу", що віднедавна заявили про створення "Сатирично-демократичної партії". До стін 
парламенту не пропустили міліціонери. Тож акцію розгорнули поруч, за півсотні метрів до 
входу. Намагалися передати депутатам спеціальні медикаменти. 

Георгій ДЕЛІЄВ, художній керівник театру "Маски": "Крем "Казнокрадин Форте" надо 
втирать в руки перед контактом с деньгами. Вызывает паралич, судороги и слезы, если вдруг 
принимает грязные деньги. "Совестин" принимать депутатам. Уже через пять дней возникает 
острая необходимость позвонить каждому избирателю, который голосовал за этого кандидата, 
и либо извиниться за невыполненные обещания, либо выполнить эти обещания". 

Кореспондент: Ажіотаж гумористи викликали лише у журналістів. Депутати їхнє шоу 
оббігали стороною. 

Борис БАРСЬКИЙ, учасник театру "Маски": "Поскольку здесь находится очаг 
поражения, мы решили его обнести забором. Но здесь есть уже забор. Вот как, оказывается, что 
депутаты начали под земле пробираться на работу, как мы узнали. Поэтому я не знаю, есть ли в 
этой акции здравый смысл, но я думаю, что есть. Наверное, надо все-таки окружить такими 
знаками – "Стой! Опасная Рада!" 

Кореспондент: Крім передачі медикаментів, говорили і про глобальні політичні наміри. 
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Георгій ДЕЛІЄВ, художній керівник театру "Маски": "Как известно, смех продлевает 
жизнь. И с помощью смеха мы сможем продлить жизнь граждан, чтобы средняя 
продолжительность была около ста лет". 

Борис БАРСЬКИЙ, учасник театру "Маски": "100-140. И мы тогда высосем весь 
Пенсионный фонд". 

Кореспондент: Передати медикаменти лідери все ж змогли . за ними спеціально вийшла 
представник депутатської аптеки у Раді. 

Известные комики угощали нардепов таблетками от жадности  

Интер, Подробности 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Таблетки от жадности, прививки от коррупции, клизмы 
для прочистки мозгов: сегодня все это совершенно бесплатно предлагали депутатам парламента 
- врачи "Скорой политической помощи". Кто из народных избранников воспользовался чудо-
медикаментами и как все это отразилось на продуктивности работы Рады - видела Валентина 
Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Под Верховной радой дежурит неотложка и 
врачи с ящиками таблеток. Они говорят: парламент объявлен зоной карантина, здесь 
свирепствует страшный вирус, от которого обычные лекарства не помогают. Это - передвижной 
медпункт сатирически-демократической партии Украины. В роли борцов с депутатской 
эпидемией - известные комики Георгий Делиев, Борис Барский, и сексапильные медсестры. 
Предлагают политикам таблетки от лицемерия, уколы от коррумпированности и крем от 
взяточничества. 

Борис БАРСКИЙ: "Крем казнокрадин, втирать в руки перед контактом с деньгами. 
Вызывает паралич, судороги и слезы стыда". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Народные избранники лекарства берут 
неохотно, и стараются проскочить в Раду окольными путями. 

"Мы вот предлагаем..." 

Народный депутат: "Спасибо, я здоровый". 

Медсестра: "Тогда витаминки, для здоровья". 

Народный депутат: " Не надо, я спортом занимаюсь". 

Медсестра6 "Давайте укольчик сделаю." 

Народный депутат: "Такая красивая, мне другое надо". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Сделать прививку от лжи согласился только 
один политик - Григорий Смитюх из фракции регионалов. - Через пару часов мы проверили - 
вакцина "правдорубин" - подействовала! 

Григорий СМИТЮХ, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Це 
насправді гірка шутка, гірка справедливість. Повинна бути взірцем Верховна рада, і ще вона 
дуже далека до цього путі". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: На этом шутки кончились, и депутаты взялись 
за привычные дела. Игорь Марков объявил о выходе из фракции партии регионов, но отдавать 
депутатский мандат - отказался. Хотя на днях суд постановил лишить его корочки, ссылаясь на 
фальсификации во время выборов. 

Игорь МАРКОВ, народный депутат: "Я буду ходить в зал, пока меня туда будут 
пускать". 

Владимир МАКЕЕНКО, глава регламентного комитета ВР, фракция Партии регионов: 
"Ми чекаємо рішення ЦВК що стосується подальших дій щодо депутата Маркова у Верховній 
раді. Тобто - чи заблоковувати карточку, чи не заблоковувати карточку". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Досталось от регионалов и Кабмину за то, что 
до сих пор не ввел в действие финансовые вексели, которых ждут экспортеры. 
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Сергей ТИГИПКО, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Свого часу 
Кабінет міністрів дуже серйозно просив нас прийняти закон про фінансові векселі, і ми пішли 
назустріч. Президент підписав закон в кінці липня, пройшло півтора місяці, сьогодні постанова 
Кабміну, яка повністю дозволяє включити векселі в роботу, не підписана". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: А во фракции "Батьківщина" борются с 
прогульщиками. По слухам, на закрытом заседании Арсений Яценюк пригрозил - кто будет 
игнорировать работу в зале в течение трех недель, получит строгий выговор, а если не 
исправится, то и из фракции вылетит. 

Андрей ПАВЛОВСКИЙ, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина":"Чомусь я 
потрапив у цей список, дійсно, я на минулому пленарному тижні не був, але я був офіційно 
відряджений головою Верховної ради за кордон". 

Юрий СТЕЦЬ, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "І я думаю, багато 
хто з моїх колег, в тому числі і я, переглянемо свою позицію в цьому питанні". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Работа в зале закипела активнее. Депутаты 
дружно отменили норму, обязующую до нового года заменить водительские права советского 
образца на новые. Теперь у миллиона автолюбителей одной проблемой станет меньше. 

Оппозиция решает, кто будет единым кандидатом на выборах 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: А вот оппозиция все решает - когда выдвигать единого 
кандидата на президентские выборы. Сегодня об этом спорят два лидера - осужденная Юлия 
Тимошенко и уже пребывающий на свободе Юрий Луценко. 

Тимошенко считает, что единого кандидата ни в коем случае нельзя выдвигать до 
первого тура. А позиция Луценко - кардинально противоположна: только - в первом туре. 
Иначе - холодная война между оппозиционными кандидатами. 

Юлия ТИМОШЕНКО: "Кто должен стать единым кандидатом? Тот, кто победит всех 
других в первом туре голосования. Это честно, прозрачно, демократично. Это единственный 
возможный всенародный праймериз". 

Юрий ЛУЦЕНКО: "Трое оппозиционных кандидатов могут пойти разными колоннами, 
но в этом случае они однозначно проигрывают. Двое получат примерно одинаковый результат, 
который будет отставать от результата Януковича на 10-15%." 

Кристина СУВОРИНА, ведущая: Если с единым кандидатом до выборов 2015-го года не 
определятся - Луценко готов к созданию новой оппозиционной партии. На правах - цитирую - 
"играющего тренера". 

Гість студії - Олег Медуниця, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина"  

ТВі, Сьогодні 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Власне про перипетії довкола бюджету на наступний 
рік ми поговоримо з гостем студії. Це Олег Медуниця, вітаю вас, пане Олеже. 

Добрий вечір". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Народний депутат від фракції "Батьківщина", і член 
Бюджетного комітету. Пане Олеже, перше запитання – на вашу думку, що відбулося з проектом 
бюджету-2014-го року. Чому його тільки-но внесли до парламенту, і одразу уряд його 
відкликав? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну це звичайно 
махінація урядова. Вони ніби бюджет внесли. І ніби їм його хтось повернув назад, ніби Рибак. 
Але ніхто, я переконаний, бюджету не бачив, в тому числі Рибак. Ніхто його не розглядів, ніхто 
ніяких зауважень до цього бюджету не робив. Тобто просто формально дотримали процедуру 
подання бюджету". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: ДО 15 вересня вони мали обов’язково подати бюджет, 
правильно? 
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Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Так вони крутнули 
його". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Для чого це було зроблено тобто? Що подати 
формально до 15-го? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Не більше. Реально 
проблема з бюджетом є цього року. Вона більше ніж бюджету наступного. І щоб не нагнітати, 
якби вони показали цифри, зараз всі би за голову схватилися, це була б додаткова напруга, якої 
уряд хоче уникнути". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Арсеній Яценюк сказав, що уряд не хоче говорити 
правду про те, що до кінця поточного року не вистачає 45 мільярдів гривень. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Може бути й більше 
навіть". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Може бути й більше. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Зараз фактично 
паралізоване Державне казначейство. Місцеві бюджети не обслуговуються. Величезний борг по 
Фонду соцзахисту по виплатам лікарняних, борг по безробітним, ніхто зараз на капітальне 
будівництво не хоче мати справу з бюджету, бо прекрасно розуміє, що отримає через півроку, 
чи через рік навіть кошти. Тому фактично зараз відбувається бюджетна катастрофа в Україні". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Почекайте, але нещодавно міністр соціальної 
політики Наталія Королевська звітувала перед Арбузовим і говорила, що все прекрасно Всі 
соціальні програми у нас виконуються, і повертаються борги по зарплатах бюджетникам. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Нещодавно у нас в 
парламенті виступав Янукович, який тоже говори, що все чудово, який з трибуни Верховної 
Ради сказав, що треба терміново внести зміни до державного бюджету цього року, і збільшити 
соціальні виплати. В результаті уряд жодної пропозиції, на виконання ж доручення свого 
Президента не вніс. І це вже вкотре Президент дає доручення уряду Азарова внести зміни до 
державного бюджету для того, щоб збільшити соціальні виплати. Ми їх не бачимо. А бачимо 
ми, наприклад, збільшення державних гарантій для НАК "Нафтогаз України", що пройшло по 
минулому комітету, не пройшло ще через сесію Верховної Ради. Тому що ніяк розплатитися за 
російський газ, якого вони й так менше купують. Тобто бачимо реальну бюджетну катастрофу". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Проясніть ситуацію, що чого ми ідемо зараз? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ми ідемо до… 
Бюджетна криза є фактично зараз вже. Ми йдемо до бюджетного колапсу". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ми говоримо про цю дірку величезну, так, в бюджеті? 
Ми говоримо про чергову кризу, яка може початися вже у листопаді місяці. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну криза зараз іде, 
тобто, ну може бути далі гіперінфляція. Я не знаю хто їм зараз дасть гроші для того, щоб оцю 
дирку закрити. Вони залізли в кармани місцевим бюджетам. Ці гроші якось треба повертати. За 
рахунок того, що вони обслуговують видатки державного бюджету, вони з єдиного 
казначейського рахунку крадуть кошти місцевих бюджетів". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: В кишені державного бюджету, місцевих бюджетів 
вже там сидять напевно 6 місяців. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Та більше. Минулого 
року платежі обслужили тільки в травні місяці". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Але якимось чином вдається? Ну принаймні зовні все 
це виглядає – держава живе. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Вертикаль ще знаєте, 
стоїть, але реально вона хитається. Тому що навіть міські голови в Донецькому регіоні вже 
починають робити публічні заяви про те, що їх не влаштовує урядова політика. Це фактично 
крах місцевого самоврядування". 
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Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: На вашу думку, коли оця вертикаль, яка ви кажете, 
хитається, коли вона може рухнути? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Та в будь-який 
момент". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ну дивіться, у листопаді саміт Східного партнерства у 
Вільнюсі. Я не думаю, що до саміту щось таке колапс якийсь може статися. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну й я не думаю. Але 
дивіться. – їм зараз ще вистачає коштів для того, щоб платити заробітні плати". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: На скільки вистачає коштів? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну вони фактично 
окрім заробітних плат, нічого не проводять казначейських платежів. Капітальні видатки ідуть 
затримка в декілька місяців. Ну що вони далі будуть робить? Я не знаю, що рік будуть 
капітальні видатки не платить? І за рахунок цього будуть платить поточні зарплати і соціальні 
виплати? Я вже кажу, що навіть по зарплатах, по лікарняних, по допомозі по безробіттю у них 
пішла заборгованість. Вони поступово-поступово наближаються до краху. Це може бути в 
будь-який момент. Тому що податків і мит, які вони збирають, їм не вистачає для того, щоби 
обслуговувати Державі видатки". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ну якщо така ситуація, що зараз можна реально 
зробити, чи можна щось зробити? чи нам варто готуватися, не знаю, до девальвації гривні? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ви знаєте, або 
девальвація гривні може бути. От зараз вона вже планомірно йде. Тому що Національний банк 
вже в цьому році перевиконав, я не знаю, мабуть, разів в 3 ті видатки, які мав покласти до 
державного бюджету". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Вона планомірно йде, але на гривні це зараз не 
відображається. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну чого не 
відображається? На сьогодні подорожчала гривня". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: На скільки? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну я не знаю, На 
декілька копійок". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: А ми говоримо про девальвацію 10-15-20%, як це 
скажімо обговорювалося місяць тому експертами. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну це може бути в 
будь-який момент. Це може бути в будь-який момент. Тому що, якщо вони не знайдуть. Є 
вихід, є вихід дуже простий. Є вихід – публічно визнати, що є проблема. Є вихід – прийти в 
Верховну Раду з реальними цифрами, і сказати, що ми будемо секвеструвати бюджет. Ми 
будемо зменшувати державні видатки. Державні капітальні видатки, видатки на утримання 
держави. І ну не 45 мільярдів, ну мільярдів 10-15-20 можна знайти. А в нас уряд навпаки – він 
збільшує державні видатки. І в той час, коли не виконуються доходи державного бюджету. Це 
просто абсурд". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ну, але ж ви розумієте, і ми розуміємо, що цього не 
буде. Уряд не прийде у Верховну Раду, Азаров не прийде і не скаже – у нас така ситуація. 
Сьогодні Арсеній Яценюк заявив про те, що маємо звертатися знову до МВФ, переговори з 
МВФ. Європейський банк реконструкції та розвитку. На вашу думку, це якимось чином врятує 
ситуацію? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Це, як варіант. Як 
варіант". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Це опозиція пропонує, правильно я розумію? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ми вже давно 
пропонували прийти у Верховну Раду з реальними цифрами. Пропонували з самого початку, як 
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ми тільки зайшли в цей рік. І самі урядовці говорили, що бюджет поспіхом прийнятий. В нього 
треба терміново внести зміни. І вони фактично жодних змін не внесли в цей бюджет протягом 9 
місяців. Ну ми їм пропонували. Тепер вже якби й такі варіанти пропонуємо. І багато чого ми їм 
ще пропонуємо. Ми їм пропонуємо розблокувати державне казначейство, віддати кошти 
місцевим бюджетам. Тому що якби паралізована країна фактично через їхню діяльність. 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ну вони ж теж. Ви пропонуєте, вони не 
прислухаються. Вони ж теж не цілком дурні люди. вони ж теж на щось розраховують. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": А виглядають, як 
цілком дурні". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Я розумію, виглядають. Але вони ж теж на щось 
розраховують. На що тоді вони розраховують? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "День простоять и 
ночь продержаться. Тобто вони живуть одним днем. Вони країною керують в режимі там 
реального часу однією рукою. Плановості, якоїсь стратегічності тут немає. І це от пояснення 
того, що вони не внесли в проект бюджету 14-го року. Якби вони внесли, це би такий би був 
експертний хай піднявся. І вони цього бояться просто". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ну, але в будь-якому разі, я думаю, що внесуть, і 
навіть з якимись поправками, і все-одно буде хай. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Уявіть собі. міські 
голови всієї України, які ледве виживають в цьому році, побачили б свої контрольні показники 
наступного року, які були б ще менші". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: На скільки можна розраховувати на черговий кредит? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Я не знаю. Я знаю, 
що в між народних організацій є вимоги до уряду. Я не думаю, що вони підуть на виконання 
цих вимог. В них немає на це ні політичної волі, ні якогось бажання. Тобто". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Ну грошей все-одно не вистачає. Ви кажете – добре, 
дірку в 20, наприклад, мільярдів, ми би перекрили. Але ця дірка 45, або як би ви сказали на 
початку нашої розмови, - навіть може бути більша. Де решту грошей взяти? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Я не знаю. Я думаю, 
будуть залазити в кармани місцевим бюджетам. Будуть потроху друкувати гроші. І таку 
невелику емісію гривні давати. Ну слава богу, що друкують не тільки гривні, а й долари. Тому 
воно якби так трохи". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Для пересічних українців в що це може вилитися? Як 
це може відбитися на них скажімо вже у листопаді чи у грудні-січні місяці? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Перестануть платить 
заробітну плату, соціальні протести далі. Далі друкують гроші. А що їм ще залишається 
робити? 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Тобто ви прогнозуєте, що люди почнуть виходити, і 
будуть соціальні протести? Це може, вибачте, це може і пенсії перестануть платити? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Дефіцит Пенсійного 
фонду був завжди. Його там гасили коштами державного бюджету. Це, ну я не скажу, що це так 
супераномально. Але ну можна до якоїсь міри робити. Але коли в державному бюджеті не буде 
коштів вистачити, відповідно можуть не дати. Ви знаєте, зручна ситуація – коли грошей не 
вистачає всім, тоді дають кому хочуть. Хочуть пенсійному фонду, хочуть закриють питання, як 
знаєте, у нас на минулому тижні була новина, що ми перерахували допомогу матерям на дітей. 
Це новина, яку державні органи поширювали, як досягнення якесь. Була ж заборгованість. 
Йони її погасили. От вони в такому ручному режимі керують країною. Десь де тонко, от дороги 
на початку весни, вони там дали велику кількість грошей для доріг, щоб зробити ямковий 
ремонт по всій країні. Вони там на 3 місяці зняли проблему. Зараз вона знову, заходе країна в 
осінь. Зараз знову дороги будуть руйнуватися". 
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Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: А оця величезна дірка, і так далі. Це недолуге 
управління чи це розкрадання державних коштів? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Розкрадання. Ви 
знаєте, розкрадати вже нічого. Коли в державі, хто їм от кади дає, як немає капітальних 
видатків?" 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Як мінімум, розумію, що нічого. Але це відбулося не 
за місяць. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Знаєте, якщо раніше 
вони могли собі дозволити вертолітні майданчики будувати, купувати вишки Бойка по 
сумашедшим цінам. Зараз вони вже цього собі не можуть дозволити. Зараз крадуть на 
регуляторці. Комусь щось віддати, поміняти якісь правила гри на ринку". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Так може вертолітний майданчик оце в майже 
центральній частині Києва, віддати в управління приватній компанії, і нехай буде в нас 
аеротаксі. І будуть надходження до бюджету. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Подивіться 
сьогоднішні звіти Госстата про зменшення обсягів промислової продукції. Мінус 5,4% в 
порівнянні з аналогічним періодом минулого року. і так по кожному місяцю. Тобто бізнес 
пішов з цієї країни. Нікому не потрібні ці вертолітній майданчики. Ніхто не хоче тут робить 
гроші. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пане Олеже, слухаю вас, і насправді мені якось стає 
страшно. Скажіть, от на Бюджетному комітеті, що ви обговорюєте. От наступного тижня 
Верховна Рада. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Завтра Бюджетний 
комітет". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Завтра Бюджетний комітет. Які питання будуть 
поставлені? Про що ви говорите? Просто в мене складається враження, що насправді в нас 
патова ситуація, а виходу, ну нам всім готуватися до кризи? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Питанні такі, знаєте, 
робочі. Там перерозподіл видатків в середині Міністерстві відомств різних, виділення, зміна до 
закону Про державний бюджет Про виділення коштів на вибори". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Тобто головна проблема не вирішується взагалі? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Не вирішується, 
звичайно". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Можна? Останнє запитання. Почали з бюджету 2014-
го року. Ви кажете вже в нас така ситуація складна дуже. А що нам чекати з початку наступного 
року? От до чого українцям готуватися? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Я навіть не уявляю. 
От якби я був на їхньому місті, я навіть не уявляю з чим би я прийшов у Верховну Раду, щоб ну 
хоть якийсь би там світло в кінці тунелю показати Україні. От там депсь ми можемо вирватися 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: А може світло з’явитися от саміт Східного 
партнерства у Вільнюсі? Можливо після того якось? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну я думаю, що 
Янукович і сподівається повіситись на шию Європі, і потім сказати – Європа, дай мені гроші, 
врятуй мене". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Це власне про те, що я питався. Тому що все ж таки 
інвестиції, якщо підпишуть Угоду про асоціацію, інвестиції, по ідеї, в Україну повинні піти. 
Бізнес, і так далі. З’являться правила гри. 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ви знаєте, правила 
гри з’являться не аза рахунок написання добрих законів. Вони з’являються за рахунок того, що 
бізнес довіряє владі, довіряє країні. бо в нас дуже добрі закони. У нас дуже класне 
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законодавство про, наприклад, державні закупівлі. Але ми у всіх рейтингах стоїмо сама 
корумпована країна". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Тобто я так розумію, що світло в кінці тунелю для нас 
– це саміт у Вільнюсі-Листопаді, де можливо вдасться залізти в кишеню Європі? 

Олег МЕДУНИЦЯ, народний депутат, фракція ВО "Батьківщина": "Ну от я думаю, що 
Янукович на це розраховує. Ну я думаю, що Європа вирішує свої геополітичні проблеми, а не 
проблему врятування Януковича. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пане Олеже, дякуємо вам. На жаль, нас час 
вичерпаний. Глядачам нагадаю, що це був Олег Медуниця, народний депутат України від 
фракції "Батьківщина", член Бюджетного комітету. 

Парламент знову відклав ратифікацію Гаазької конвенції про всиновлення  

ТРК "Украина", События 

Євген МІХІН, ведучий: Парламент знову відклав ратифікацію Гаазької конвенції про 
всиновлення. Це питання сьогодні спричинило найгарячіші суперечки в раді. Документ чинний 
в майже 90 країнах світу спрощую і уніфікує процедуру всиновлення, дає можливість 
дипломатам контролювати умови, в яких живуть діти в названих родинах за кордоном. 
Законопроект поданий до парламенту Президентом і не вперше. Депутати відмовляються 
ратифікувати конвенцію починаючи з 2001 року. 

Ганна ГЕРМАН, фракція Партії регіонів: «Щодня показують як всиновлені за кордоном 
українські і російські діти передаються з сім’ї сім’єю. За цим ніхто не стежить, як над цими 
дітьми знущаються». 

Ірина ГЕРАЩЕНКО, фракція партії "Удар": «Дуже би хотілося, щоб ви не спекулювали 
на цьому питанні. В Україні дозволено міждержавне усиновлення. але мова йде виключно про 
дітей інвалідів, які не мають шансу отримати родину в Україні». 

Народних обранців сьогодні намагалися лікувати від брехливості, корупційності, 
брудних грошей та бажання піаритися 

Олена КОТ, ведуча: Народних обранців сьогодні намагалися лікувати від брехливості, 
корупційності, брудних грошей та бажання піаритися. Таку ацію влаштували гумористи з 
Маски шоу, які створили свою сатирично-демократичну партію України. 

Наталія НАГОРНА, кореспондент: В халатах зі шприцами та ліками гумористи з Маски 
шоу приходять до Верховної Ради, аби рятувати депутатів від страшного вірусу. 

«Когда кто-то из депутатов прикасается к чужой кнопке голосования, очень опасно». 

Наталія НАГОРНА, кореспондент: Делієв та Барський показують дію на собі. Найбільше 
привезли ліків від жадоби. Один на всіх очисник мізків та 400 презервативів найбільшого 
розміру. Маски хваляться, створили сатирично-демократичну партію. Проте міліція не бачить 
приводу пустити їх через це до парламенту. Депутатів намагаються підлікувати по дорозі на 
роботу. Ті відмовляються. Григорій Смітюх згодився на щеплення антикорупцином. Закінчують 
своє лікування виголошенням діагнозів – дефіцит у крові жовто-блакитних тілець, підвищений 
рівень брехнину та завищений ремагогін. З Верховної Ради до веселих лікарів виходить 
медсестра Ніна. Погоджується взяти зразки на потреби депутатів. Гумориста наполягають, у 
Верховній Раді справжня епідемія, тому її треба огородити спеціальними знаками. Залишки 
ліків дарують журналістам. Стверджують, їм теж не завадить. На швидкій гумористи обіцяють 
об’їхати всі міністерства та відомства. Там теж, мовляв, зарази вистачає. 

ЦВК не скасовуватиме мандат Маркова  

Бі-Бі-Сі (Україна) 

Центральна виборча комісія не буде розглядати ситуацію з позбавленням мандату 
депутата Ігоря Маркова. Про це BBC Україна повідомив заступник голови ЦВК Андрій Магера. 
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12 вересня Вищий адміністративний суд України зобов’язав Центральну виборчу 
комісію скасувати реєстрацію депутатом парламенту Ігоря Маркова. 

"Питання Ігоря Маркова однозначно у вівторок розглядатися на засіданні ЦВК не буде. 
Щоб говорити про рішення ВАСУ щодо Ігоря Маркова, треба отримати його мотивувальну 
частину. Ми досі не знаємо, які мотиви ВАСУ викладені у зв’язку з ухваленням цієї постанови", 
- повідомив Андрій Магера. 

Рибак визнав повноваження Маркова 

У вівторок депутат парламенту Ігор Марков офіційно вийшов з фракції Партії регіонів. 
Про це повідомив спікер Верховної Ради Володимир Рибак. 

"Оголошую заяву про вихід з фракції Партії регіонів Ігоря Маркова", – заявив пан Рибак. 
У ЦВК трактують це як визнання легітимності Ігоря Маркова як народного депутата. 

"Голова Верховної Ради зачитав заяву про вихід цього депутата з фракції. Очевидно, що 
спікер вважає цю людину народним депутатом України. Як ЦВК може вважати інакше? В 
даному разі курча курку не вчить", - розповів BBC Україна пан Магера. 

Сам Ігор Марков під час брифінгу в парламенті заявив, що ходитиме у Верховну Раду 
допоки у нього не відберуть картку для голосування. 

Скандальне рішення суду 

12 вересня ВАСУ визнав, що встановити достовірні результати виборів у 133-му 
одеському виборчому окрузі, від якого було обрано до парламенту пана Маркова, неможливо. 

Крім того, ЦВК зобов’язали вжити заходів для організації, підготовки та проведення 
повторних виборів у цьому окрузі. 

Позов про позбавлення Ігоря Маркова депутатського мандату подав колишній депутат 
парламенту Юрій Кармазін. 

Раніше повідомлялося, що міліція підтвердила факти фальсифікації голосування у 133-
му окрузі. Зокрема, на виборчих дільницях використовувалися ручки з чорнилами, що 
зникають. 

Сам Ігор Марков каже, що дані розслідування про фальсифікації підробили. Згідно з 
повідомленням на його сайті, суд відмовився заслуховувати свідків, зокрема, голів дільничних 
виборчих комісій, на яких зафіксували порушення, а також долучити до справи матеріали 
відеозйомки з дільниць. 

Минулого року ЦВК зафіксувала перемогу самовисуванця, голови партії "Родина" Ігоря 
Маркова на виборах у цьому окрузі з результатом у 26,6% голосів виборців. Його найближчим 
суперником з результатом 20,46% голосів став заступник голови обласної ради Олексій 
Гончаренко, висунутий Партією регіонів. 

Суперечлива практика 

Раніше Вищий адміністративний суд України своїм рішенням вже позбавив мандатів 
депутата від Партії регіонів Андрія Веревського, Сергія Власенка з "Батьківщини" та 
позафракційних парламентарів Олександра Домбровського та Павла Балогу. 

У двох останніх випадках рішення ухвалили за позовами Юрія Кармазіна. 

Спікер парламенту Володимир Рибак кілька місяців не оголошував про втрату 
Домбровським та Балогою їхніх мандатів. 

Опозиція вказує на наявність політичного підґрунтя у позбавленні парламентарів 
мандатів через суд. 

Пан Марков не вірить в українське правосуддя і звертатиметься до Європейського суду. 

"Я зумисне не ходив до суду, бо всі ці дії інакше як фарсом не назвеш. Цей судовий 
процес виходить за рамки не лише Конституції, а й здорового глузду", - йдеться в заяві, 
опублікованій на сайті політика. 


